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Фестивалът
Greek Picnic

се проведе
на кораб

Последните събития в Аф-
ганистан засилиха напре-
жението и заплахите по юж-
ните граници на Русия и за
републиките от Средна
Азия. През последните дни
стана ясно, че САЩ и тех-
ните съюзници не се спра-
вят с евакуацията на свои-
те граждани и на афганис-
танците, които са работили
за тях през годините на оку-
пацията на страната. Сега
те са изправени пред рис-
ка да бъдат убити от тали-
баните. Ръководството на
Русия вече не един път за-
яви, че няма да позволи
страната да бъде въвлече-
на във военни действия в
Афганистан.
Заедно със своите съюз-

ници от Организацията по
Договора за колективна си-
гурност (ОДКБ) Москва сле-
ди за развитието на слож-
ната обстановка в Афганис-
тан, където според руския

президент дългогодишната
гражданска война не е спи-
рала и продължават да во-
юват всеки срещу всеки.
"СССР има свой опит от на-
месата в тази страна. Ние
извлякохме нужните уроци.
Сега разполагаме с ефек-
тивни възможности да га-
рантираме своята сигур-
ност и надеждно да защи-
тим Русия и нашите граж-
дани от заплахите на теро-
ризма. Тези заплахи за съ-
жаление се запазват и ние
сме длъжни да ги разбира-
ме и да се отнасяме към
тях отговорно", каза руски-
ят президент.
Той опроверга твърдени-

ята на някои, че подобна
опасност вече е в далечно-
то минало. "Не, това беше
неотдавна и у нас. В Севе-
рен Кавказ се водеха бой-
ни действия фактически с
големи бандитски групиров-
ки на международния теро-

ризъм. Ако не ги бяхме раз-
громили, ако не бяхме да-
ли сплотен отпор, ако жи-
телите на Дагестан, Чечня
и други републики не се бя-
ха вдигнали на борба с то-
ва зло, ужасите, на които
днес сме свидетели в Аф-
ганистан, щяха да продъл-
жават и на наша земя. Ру-
сия практически е единст-
вената страна, която успя
да разгроми големи теро-
ристични формирования, да
ликвидира нелегалния им
бандитизъм", напомни Пу-
тин.
Според него днес опас-

ността е, че различни те-
рористични групировки, из-
ползвайки хаоса, създаден
от САЩ и техните съюзни-
ци, са намерили убежище
в Афганистан и може да за-
почнат да навлизат в съ-
седните държави. Това ве-
че е пряка реална заплаха
за Русия, която има огром-

на граница с тях и безви-
зов режим. Руският прези-
дент отбеляза несъстоятел-
ността на искането на За-
пада в средноазиатските ре-
публики временно да бъдат
разположени афганистански
бежанци, докато получат ви-
за за САЩ или друга натов-
ска държава. "Значи те не
могат да ги приемат без ви-
зи, а нашите съседи могат.
Що за унижаващо за нас ре-
шение? Какви са тези бе-
жанци ние не знаем. Те мо-
же да са стотици и дори хи-
ляди, даже милион. Може да
пристигнат на каквото си
искат - с кола, дори на ма-
гарета по степта. Ние не ис-
каме и не можем да допус-
нем у нас да се появят те-
рористи, маскирани като бе-
жанци" предупреди той.
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Коварството на
двойните стандарти

Путин посети центъра
"Авангард"



"Кримска платформа"
се провали

На връх Елбрус в Република Кабардино-Балкария се проведе Фестивал на световните рекорди по спорт, готварско изкуство и
култура. Готвачите поставиха рекорди по приготвяне на национални гозби при високопланински условия. Впечатлиха публиката
например с рекордно 99-метрово шишче - в чест на 99-годишнината на републиката. Изделията на занаятчиите привлякоха
вниманието на многобройните гости и туристи. Народният артист на републиката Амур Такаев за първи път на връх Елбрус
изпълни песента "Минги тау" (така се нарича върхът на балкарски език). На площадката пред санаториума "Иткол" бе установен
рекорд по най-масов танц, в който участваха 95 артисти от ансамблите "Кабардинка", "Балкария" и "Терские казаки".
Бяха установени и няколко спортни рекорда. 71-годишният Черим Ингушев порази всички като вдигна повече от 50 пъти 35-
килограмова щанга. Бе установен и световен рекорд по игра на билярд на височина 4,3 хил. м над морското равнище.
За един ден участниците поставиха общо 30 нови рекорда. Организатори на събитието бяха правителството на КБР и проектът
"Книга рекордов России" със съдействието на спортното движение "Сильная Россия". Това е четвъртият фестивал на рекордите,
първите три са проведени в Република Карачаево-Черкесия.

А над Крымом развевается
российский флаг           Стр. 5

Вице-чемпион ЕС по шахматам
среди детей живет в Болгарии

Стр. 5
Российские владельцы
недвижимости уходят из
Болгарии                    Стр. 6

Творение Петра превзошло
Версаль                     Стр. 8

Российские пенсионеры
покорили TikTok            Стр. 9

Патриарх Кирилл удостоен
награды Фонда мира Стр. 12

Москва
предупреди,
че приемането
на бежанци
в Средна Азия
е недопустимо
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Íÿìà ñèëà, êîÿòî äà ñïðå
õîðàòà ïî ïúòÿ êúì ñâîáîäàòà

На 21 август България отбеляза 144 години от Шипчен-
ската епопея. Честванията се проведоха традиционно на
връх Свети Никола. Българи от цялата страна изкачиха
историческия връх,  за да се поклонят пред подвига на
българските опълченци и руските воини. С венци и цветя
бе окичен Паметникът на свободата.
Тук бе и президентът Румен Радев - патрон на чества-

нията. Той прие почетния строй на Националната гвардей-
ска част. Негово Високопреосвещенство Великотърновс-
кия митрополит Григорий и духовници от Българската пра-
вославна църква отслужиха заупокойна молитва в памет
на загиналите български опълченци и руски воини.
Ето какво каза в словото си президентът Румен Ра-

дев: Преди 144 години на този връх се решава изходът
от Руско-турската освободителна война и съдбата на Бъл-
гария. От тогава всяка година, поколения наред, хиляди
българи от всички краища на Родината изкачват Шипка,
за да отдадат почит пред паметта на онези, на които
дължим свободата си.
Пета поредна година съм тук заедно с вас - на това

свято място, което обединява народа ни и ни вдъхва
сила, достойнство и вяра.
Тук сме заедно в жегите на август и във виелиците на

Трети март. Има лица, които разпознавам и ръце, които
стискам за пореден път. Вие ми давате силата да вървим
напред. Благодаря ви от сърце!
Шипка е чутовен подвиг на българските опълченци и на

руските воини, които заедно отстояха прохода - онази
врата, през която влезе българската свобода.
Но Шипка е и символ на онази битка, която всеки бълга-

рин, без оглед на възраст, етнос и религия, води дълбоко
в сърцето си. Битката между страха и смелостта, между
малодушието и доблестта, между егоизма и родолюбието,
в която се решава личното и националното ни бъдеще.
Нямам грам съмнение, че всички ние заедно, с общи

усилия и солидарност ще победим страха, колебанието,
унинието, за да може да просперира България. Защото
никой не може и няма сила, която да спре осъзнатите
хора по пътя към свободата.
Благодаря на всички участници в похода към върха за

извървените километри, защото всяка крачка към Шипка
укрепва връзката на историята ни с българския народ.
Вечна памет на героите и на нашите освободители!
Да живее България!

Слово на президента Румен Радев на
честването на боевете под връх Шипка

На връх Шипка. Проф. Светлана Шаренкова, президентът Румен
Радев и посланикът на Русия у нас Елеонора Митрофанова

В телефонен разговор
руският президент Влади-
мир Путин и председателят
на КНР Си Дзинпин изрази-
ха готовност да положат уси-
лия за борба със заплахи-
те от тероризъм и с нар-
котрафика от територията
на Афганистан, съобщиха от
пресслужбата на Кремъл.

"Обстоятелно беше обсъ-
дена афганистанската проб-
лематика. Изразена беше
готовност за увеличаване на

усилията за борба с идва-
щите от територията на Аф-
ганистан заплахи от терори-
зъм и наркотрафик. Подчер-
тана беше важността от най-
бързо установяване на мир
в тази страна и недопуска-
не разпространението на
нестабилност в съседните
региони. Необходимо е да
бъде максимално задейст-
ван и механизмът на Шан-
хайската организация за
сътрудничество", се казва в

съобщението.
Лидерите са се договори-

ли също така да активизи-
рат двустранните контакти
и координацията преди
всичко по линията на вън-
шнополитическите ведомс-
тва.

"В контекста на отбеляз-
ваната 20-годишнината от
подписването на Договора
за добросъседство, дружба
и сътрудничество с удовлет-
ворение е констатирано, че

руско-китайското стратеги-
ческо партньорство се раз-
вива постъпателно и дина-
мично. Главното е, че стра-
ните са заинтересувани от
по-нататъшното задълбоча-
ване на взаимодействието
по целия комплекс въпроси
от двустранния и междуна-
родния дневен ред", се каз-
ва в съобщението.
От Кремъл добавиха още,

че във връзка с наближа-
ващата 76-годишнина от

края на Втората световна
война е отбелязана необхо-
димостта от задълбочаване
на работата за съхранява-
не на истината за събития-
та от онези години и недо-
пускане на опити за фалши-
фициране на историята.

"Разговорът премина в
традиционно приятелска, до-
верителна обстановка", ин-
формираха в заключение от
пресслужбата на руския
президент.

Ïðåäè 30 ãîäèíè Êàçàõñòàí çàòâîðè ÿäðåíèÿ ïîëèãîí
тво ядрени оръжия. Целият
този смъртоносен потенци-
ал беше четвъртият по мощ-
ност в света.
И Казахстан, осъзнавайки

глобалната отговорност към
света, доброволно се отказа
от ядрения арсенал. Това бе-
ше безпрецедентно решение,
взето от народа на Казахс-
тан и първия президент на
Република Казахстан - Елба-
си Нурсултан Назарбаев. По
това време това е първият в
световната история случай на
закриване на ядрен полигон
по волята на народа.
На базата на научно-про-

изводствените предприятия,
разположени на територия-
та на бившия Семипалатин-
ски полигон, с Указ на пре-
зидента на Република Казах-
стан от 15 май 1992 г. е съз-
даден Националния ядрен
център на Република Казах-
стан за отстраняване на

На 29 август т. г. Казахс-
тан отбелязва 30-ата годиш-
нина от закриването на най-
големия в СССР и трети в
света ядрен полигон в Се-
мипалатинск. Той е създа-
ден с постановление на Ми-
нистерския съвет на СССР
от 14 ноември 1946 г. В про-
дължение на 40 години на
полигона са направени око-
ло 456 ядрени изпитания,
включително въздушни, на-
земни и подземни.
Тестовете за ядрени оръ-

жия, провеждани в продъл-
жение на 40 години, причи-
ниха непоправими щети на
човешкото здраве и окол-
ната среда. През 1989 г. бе
създадено антиядреното
движение "Невада-Семипа-
латинск" с цел прекратява-
не на ядрените опити в Ка-
захстан и по света.
На 29 август 1991 г. с Указ

на президента на Републи-
ка Казахстан Семипалатин-
ският изпитателен ядрен по-
лигон е закрит.
След разпадането на Съ-

ветския съюз на територи-
ята на суверенен Казахстан
остава значително количес-

последиците от изпитания-
та на ядрено оръжие, съз-
даването на научно-техни-
ческа, технологична, кадро-
ва база за развитие на яд-
рената енергетика и реали-
зацията на бившия военно-
промишлен комплекс на из-
питателния полигон.
През май 1995 г. в под-

земната галерия на бившия
Семипалатински полигон е
унищожен последният оста-
нал там ядрен заряд, а Ка-
захстан става не само де
юре, но и де факто държа-
ва без ядрени оръжия и та-
ка проправя пътя към при-
емането през 1996 г. на До-
говора за всеобхватна заб-
рана на ядрените опити.
През 2009 г. по инициати-

ва на Казахстан Общото
събрание на ООН обяви 29
август за Международен ден
на действия срещу ядрени-
те опити.

На 27 август от 11 часа посолството на Република Ка-
захстан открива в музея "Земята и хората" фотоизложба,
посветена на Международния ден за действия срещу яд-
рените опити - 29 август, и 30 години от закриването на
Семипалатинския изпитателен полигон. Изложбата ще про-
дължи от 27 август до 3 септември 2021 г.

Честит юбилей!
Изпреварвайки малко съби-

тието (може би в разрез с
традицията), което ще чества-
ме на 29 август, искаме да сме
първите, които да поздравим
нашия издател и приятел
СВЕТЛАНА ШАРЕНКОВА с
нейния юбилей. В такива дни
човек неизбежно си прави
равносметка - какво е постиг-
нал, какво е пропуснал, къде
е сгрешил, сякаш брои като в приказката
белите и черните камъчета, пускани всеки
ден в торбата… А животът на нашата Свет-
лана е такъв, че няма начин белите камъ-
чета за хубавите дни да не преобладават.
Защото през годините пред очите ни тя из-
расна като публична личност, която без страх
и притеснение, на висок глас заявява пози-
цията и убежденията си, а всичко, което пра-
ви, е видно, смислено, стойностно. Храброст,
целеустременост и упоритост се изисква в
днешно време човек да не крие, че обича
Русия, да пише и говори за вековните връз-

ки на българите с руснаците,
да работи активно, за да не
прекъснат отношенията меж-
ду двете страни.
Идеята на Светлана отпре-

ди повече от 20 години да из-
дава вестник, посветен на Ру-
сия, доведе до сегашния ре-
зултат - вестник "Русия днес-
Россия сегодня" да излиза на
два езика и с всяка година да

намира все повече приятели, въпреки злов-
редната русофобска истерия.
Натоварването с обществена, политическа

и издателска работа обаче не й пречи да
намира време за обичаните си близки хора,
за двете си прелестни внучки.
Най-искрено желаем на нашата Светла-

на здраве, дълги години да празнува рож-
дения си ден, да е все така с бодър дух, да
не променя стила си на работохолик и да
"заразява" все повече хора с русофилски-
те си убеждения!

Екипът на "Русия днес-Россия сегодня"

Ñúçäàâàò ôîíä "çà ïðîòèâîäåéñòâèå" íà Ðóñèÿ â Óêðàéíà
Великобритания, Канада, Шве-

ция, Швейцария и САЩ създават
фонд за "противодействие на
влиянието" на Русия в южните и
източните региони на Украйна,
се казва в съобщение на бри-
танското посолство в Киев във
Фейсбук.
Фондът "Партньорство за сил-

на Украйна" ще започне работа
до декември тази година. Пла-
нирано е в продължение на три
години от донори да бъдат прив-
лечени до 35 милиона фунта
(около 50 млн. долара).
Средствата ще бъдат насоче-

ни към инициативи, способства-

щи укрепването на потенциала
на украинските региони, в част-
ност - "за предоставяне на влас-
тите на технически консултации
или на грантови инвестиции, съз-
даващи икономически възмож-
ности и подобряване на достъпа
на жителите на юга и изтока на
Украйна до държавните услуги".
От посолството твърдят, че тези

инициативи трябва да доведат до
"повишаване качеството на дър-
жавните услуги, увеличаване до-
ходите на семействата и укреп-
ване на връзките между общи-
ните, разделени от конфликта".
По-рано Комитетът по външна

политика на Сената на САЩ прие
двупартиен законопроект "За пар-
тньорство с Украйна в сферата
на сигурността", според който се
увеличава американската военна
помощ за Киев до 300 милиона
долара, включително и летално
оръжие. Държавният секретар на
САЩ Антъни Блинкен заяви, че Ва-
шингтон ще укрепва помощта за
Украйна, включително и в сфери
като сигурността и икономиката.
Русия нееднократно е заявява-

ла, че е контрапродуктивно с нея
да се разговаря с езика на санк-
циите, като подчертава, че не е
страна в конфликта в Украйна.
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Планираното за 2020 г. и
отложено заради пандеми-
ята преброяване на населе-
нието на Русия ще започне
в средата на октомври, обя-
ви ръководителят на Феде-
ралната служба за държав-
на статистика /Росстат/ Па-
вел Малков при откриване-
то на фотоизложба, посве-
тена на първото преброя-
ване на населението на Ру-
сия през 1897 г. Преброя-
ването ще бъде извършено
при спазване на всички пре-
поръки за профилактика на
разпространението на ковид
инфекцията. За онези, кои-
то не искат пряко общува-
не с анкетьорите, е предви-
дено електронно преброява-
не.
В акцията са включени

286 хиляди преброители, ко-
ито за един месец трябва
да посетят по около 550 ад-
реса. Те ще получат запла-
та от 18 хиляди рубли. Ан-
кетьорите, които ще посе-
щават домовете на гражда-
ните, са студенти, бивши
сътрудници на Росстат и об-
щински служители.

Президентът Владимир Путин поздрави жителите на Република Коми със 100-го-
дишния юбилей на региона."Вашият северен край с право се слави с разнообразие и
красота на природните ландшафти, с перспективни находища на полезни изкопаеми,
а най-важното - с трудолюбието и гостоприемството на жителите, с богата палит-
ра самобитни традиции и култура", се казва в телеграмата. Путин подчертава, че
регионът има добър потенциал за развитие,  в него се "създават условия за привлича-
не на инвестиции, реализират се инициативи в промишлеността и селското стопан-
ство". "Убеден съм, че и занапред вие ще постигате значими резултати в интерес
на родната република и цяла Русия", пише държавният глава.
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Анкетьорите ще бъдат снабдени със специални талблети, поясни
Павел Малков

"Повечето от въпросите в
анкетите са както и на пре-
дишни преброявания - каза
Павел Малков. - Трябва да
осигурим приемственост на
данните и затова не може
изведнъж всичко да се про-
мени. Този път обаче е до-
бавен голям блок въпроси,
посветени на жилищните ус-

ловия на гражданите, за да
разберем  какви социални
блага и услуги използват
руснаците. Добавени са и
въпроси за трудовата миг-
рация, ще разберем колко
далеч от дома си работят
хората".
Всички анкетьори ще бъ-

дат оборудвани със специ-

ални таблети, което ще поз-
воли да се съкрати време-
то на анкетата с 25-30% в
сравнение с хартиените до-
кументи, отбеляза Малков.
Освен това техниката ще
фиксира и мястото, където
е била нанесена информа-
цията. И ако някой от ан-
кетьорите си позволи ,
вместо да обикаля по ад-
ресите, да вземе информа-
ция от паспортната служ-
ба, това веднага ще бъде
фиксирано.

"За получаването на дан-
ни по този начин имаме спе-
циален алгоритъм, който ня-
ма да разкрия, и го използ-
ваме, когато хората не са
си у дома, но точно се знае,
по сведения на съседите, че
те живеят на дадения ад-
рес", уточни Малков.
Всички данни в анкетата

се нанасят само по думите
на хората, без да се изиск-
ват документи.

"Ако човек казва, че по
националност е джедай или
орк, това ще бъде отразе-
но в анкетата - поясни Мал-
ков. - По време на минало-

то преброяване имахме 1024
представители на фантас-
тични националности. Преб-
рояването е като снимка -
ако човек се чувства като
джедай, ние отразяваме то-
ва, то обаче не влияе на об-
щата картина, но дава цен-
ни данни за изследванията
на културолозите и антро-
полозите".
Преброяването в трудно-

достъпните места, където
през есента е невъзможно
да се доберат анкетьорите,
вече е започнало и има дан-
ни за около 70 хиляди ду-
ши. Те ще бъдат обработе-
ни заедно с всички остана-
ли. Всички резултати от
преброяването ще бъдат ка-
чени на сайта strana2020.ru
с открит достъп. По-рано е
имало хартиени документи с
гриф "за служебно ползва-
не". Този път няма да има
ограничение за достъп до
информация. Естествено,
всички данни и други све-
дения, които позволяват до-
ри косвено да се идентифи-
цира даден човек, няма да
бъдат разкривани.

Република Коми чества столетие

В деня на 100-годишнината на Коми - 22 август, в ре-
публиканския театър за опера и балет се състоя концерт
на солисти от операта с участието на оркестъра, хора и
балета на театъра, както и поканени солисти. Вечерта бе
част от юбилейните мероприятия, проведени в края на
седмицата в Сиктивкар. Двете части на концерта бяха
жанрово и емоционално различни - с лирика и хумор, но
еднакво ярки и празнични. За съжаление, заради ковид-
ните ограничения залата бе пълна на половина. Но даже
и при тази ситуация зрителите посрещаха артистите с
възторг и аплодираха прави.

Едно от централните събития по повод
юбилея на републиката бе откриване на
паметник на човека-епоха Иван Морозов -
политически деец, бивш ръководител на Ко-
ми /първи секретар на Коми обкома на
КПСС - от 1965 до 1986 г./, участник във
Великата отечествена война. В Сиктивкар
има улица на негово име, Иван Морозов се
казва и сиктивкарският медицински колеж,
който той е завършил, на сградата на ад-
министрацията на ръководителя на Коми е
поставена мемориална плоча, а през 2004
г. е открит дом-музей на Иван Морозов.

"Човек-епоха, който съчетаваше в себе
си несъвместими неща, човек, който има-
ше много амбициозни планове, който за-
едно със своя екип създаваше новия об-
лик на нашия северен край. При цялата си
мащабност, той беше невероятно открит,
народен ръководител, помагаше на всеки,
който го търсеше за помощ. Отдаваме по-
чит към човека, който промени облика на
републиката", каза в словото си сегашни-
ят ръководител на Република Коми Влади-
мир Уйба.

Месец преди столетието на републиката в Корткерос
бе организиран истински маратон по плетене. А целта бе
да се счупи световният рекорд за най-голямо килимче.
Плетенето бе организирано от корткероския Център за
коми култура. Предложението да се изплете за 100-го-
дишнината на Коми кръгло килимче - символ на селската
култура на Коми, е на майсторката на плетенето от Адже-
ром Светлана Турова. Тя пояснява, че такива "килимчета
и досега има във всеки дом. И когато човек влиза в дома
на коми-керка, стъпва първо на такова килимче".
За създаването на плетеното произведение са отишли

20 км прежда. Участничките в плетеното са жени от раз-
лични села на района, дори от столицата Сиктивкар. В
създаването на килима са участвали повече от сто пле-
тачки. Гигантският килим с диаметър 6 м. 12 см. бе пред-
ставен официално на 21 август. Данните са предадени на
международната агенция за регистрация на рекорди "Ин-
террекорд". В центъра на килима има вплетен надпис
"Подарък за 100-годишнината на Република Коми от 100
майстори от Корткероски район".

По времето на Морозов са създадени ги-
ганти в промишлеността като Сиктивкарският
лесопромишлен комбинат, Печорската ВЕЦ,
мината "Воршагорска", основните нефтега-
зови предприятия, израстват новите градо-
ве Усинск и Вуктил, развива се Коми фили-
алът на РАН, открити са Сиктивкарският уни-
верситет и Ухтинският индустриален инсти-
тут, построена е практически цялата пътна
мрежа, както и обекти на социалната инф-
раструктура. През периода на ръководст-
вото на Морозов обемът на промишлената
продукция е нараснал три пъти, добивът на
нефт се е увеличил девет пъти, появява се
новият газов отрасъл и химическата про-
мишленост. Името на Иван Морозов безс-
порно е познато на хиляди българи, които
по негово време работеха в тогавашната
Коми АССР.
Паметникът - дело на творческа група

начело със скулптора Антон Неверов, бе
открит до дома на Иван Морозов от Вла-
димир Уйба, съратника и приятел на Мо-
розов Иван Свистелник и внука му Иван
Морозов.
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Така наречената "Кримс-
ка платформа", толкова ши-
роко рекламирана от укра-
инските власти, очевидно се
провали. На първо място за-
ради невъзможността да се
реализират поставените за-
дачи. Второ - заради фак-
та, че беше игнорирана от
световните лидери.
Този провал на украински-

те власти вече беше подло-
жен на критика от опозици-
ята. Депутатът от Върховна-
та рада от партията "Опози-
ционна платформа - за жи-
вот" Олег Волошин видя в
състава на делегатите на ме-
роприятието лош сигнал за
Украйна. Според него под-
мяната на представителите
на водещите западни стра-
ни на срещата е демонстри-
рала, че съюзниците нямат
готовност да говорят за
проблемите на полуострова.
Така например, вместо ми-
нистъра на външните рабо-
ти на Франция Жан-Ив льо
Дриан в Киев пристигна ми-
нистърът на външната тър-
говия Франк Ристер. Вели-
кобритания, която за Киев
изглеждаше като ключов
приятел на Зеленски на За-
пад, изпрати вместо минис-
търа на отбраната някакво
момиче, което на практика
заема длъжността замест-
ник-министър във външнопо-

Ïîñåãàòåëñòâî ñðåùó òåðèòîðèàëíàòà öÿëîñò íà Ðóñèÿ

"Êðèìñêà ïëàòôîðìà" ñå ïðîâàëè
Западът даде
да се разбере,
че фантомните
болки на Киев не
го интересуват

Украинският президент Владимир Зеленски мечтаеше вместо
непознатите лица около него да застанат Джо Байдън, Ангела
Меркел, Еманюел Макрон и Борис Джонсън...

литическото ведомство.
"Това е лош сигнал за Ки-

ев и обнадеждаващ за Мос-
ква: дори най-ревностните
критици на Кремъл на За-
пад не смятат промяната на
статуквото около Крим за
реалистична задача. И из-
виненията, че западните ли-
дери са променили плано-
вете си заради събитията в
Афганистан, не работят в
случая. И ако целта е била
да се докаже, че кримски-
ят въпрос е първи в све-
товния дневен ред, на прак-
тика се случи точно обрат-
ното", пише украинският де-

путат на страницата си във
Фейсбук.
По-рано журналистката от

френския вестник "Фигаро"
Анна Дарроман написа, че
Крим не е интересен за За-
пада. Според нея Украйна
се опитва по всякакъв на-
чин да напомни за своята
независимост и да постави
въпроса за полуострова, в
това число и чрез "Кримс-
ка платформа", но съюзни-
ците обаче не го разглеж-
дат в международния дне-
вен ред.
Тя подчертава, че на сре-

щата "на най-високо равни-

ще" не са присъствали ли-
дерите на САЩ, Франция и
Германия. Ангела Меркел от-
каза да остане за меропри-
ятието, въпреки че то беше
открито на следващия ден
след края на визитата й в
Украйна.
Впрочем, Киев намери

обяснение и на това. Спо-
ред президента Зеленски
световните лидери са се от-
казали да присъстват зара-
ди "боязън от Русия".

"Мнозина лидери се боят,
не искам да казвам кой се
бои. А вие виждате, вие зна-
ете всички лидери, които
подкрепят Украйна, съчув-
стват. Ние поканихме всич-
ки тези лидери на "Кримс-
ка платформа". И това е вяр-
но. Европа се бои от Русия.
Това трябва да се признае
и това е нормално", каза Зе-
ленски.
Така или иначе, може сме-

ло да се говори за провал
на срещата. И работата не
е само в нейното игнорира-
не от световните лидери.
Дори и да бяха пристигнали
Байдън, Макрон и Меркел,
щеше ли нещо да се проме-
ни? Е, щяха да подпишат ис-
кане към Москва да "вър-
не" Крим на Украйна. И как-
во? Мероприятието със за-
явените цели предварител-
но беше обречено на про-

вал. Много от участниците
в него явно пренебрегнаха
темата за Крим, като пос-
тавяха вълнуващи именно
тях теми. Така например ун-
гарският президент Янош
Адер напомни за дискрими-
национния украински закон
за езика. Според него ези-
ковата политика на Украй-
на противоречи на идеали-
те на демокрацията и не
прави чест на украинците
като основна нация.
Все пак мероприятието се

състоя. Страните предска-
зуемо поговориха за нови
санкции и заявиха, че Ру-
сия ще бъде принудена на
отстъпи и Крим непремен-
но ще се "върне". Доста за-
бавно беше заявлението на
украинския министър на
външните работи Дмитрий
Кулеба, че всяка страна,
участваща в мероприятие-
то, "поема определени за-
дължения". Не стана ясно
обаче дали тези страни зна-
еха това.
Естествено, участниците

решиха да организират та-
кива срещи и в бъдеще, въп-
реки че, както Киев сам
признава, не стигат парите
за това.

Москва е принудена да
разглежда участието на от-
делните страни, междуна-
родни организации и техни
представители в "срещата
на върха" "Кримска платфор-
ма" като посегателство сре-
щу териториалната цялост
на Руската федерация, се
казва в коментар на офи-
циалния представител на
руското Министерство на
външните работи Мария За-
харова, публикуван на сай-
та на външнополитическото
ведомство.

В коментара се казва, че
политическият проект
"Кримска платформа" е фи-
нансиран от Агенцията за
международно развитие на
САЩ, а в разработването му
участват правителствени ек-
сперти от САЩ, Великобри-
тания и Европейския съюз.
Официалната задача на про-
екта е "деокупацията на
Крим и връщането му на Ук-
райна", пише Мария Заха-
рова.
Тя отбелязва, че участни-

ците в "срещата на най-ви-

соко равнище" са предимно
страни от НАТО и някои меж-
дународни организации, обе-
динени от съвместното заб-
луждение, че Кримският по-
луостров трябва да стане
част от сегашната украинс-
ка държава и че той може
да бъде откъснат от Русия
чрез засилване на полити-
ко-икономическия натиск
срещу нея.
Руският дипломат напом-

ня, че въпросът за завръ-
щането на Крим в състава
на Руската федерация е

окончателно затворен през
март 2014 г.

"Както и предупреждавах-
ме, ще бъдем принудени да
разглеждаме участието на
отделните страни /в среща-
та участва и българският
външен министър - бел.
ред./, международни орга-
низации и техни представи-
тели в "Кримска платфор-
ма" като посегателство сре-
щу териториалната цялост
на Руската федерация, кое-
то неизбежно по съответен
начин ще се отрази върху

Ëàâðîâ: Ìîñêâà íå èñêà äà âèæäà âîåííè
îò ÑÀÙ â Öåíòðàëíà Àçèÿ

Èìà ðèñê îò ÷óæäà
íàìåñà â
ïàðëàìåíòàðíèòå
èçáîðè
Рисковете за чуждестранна на-

меса в септемврийските избори за
Държавната дума са големи, заяви
в интервю за РИА "Новости" посла-
никът за особени поръчения на
руското Министерство на външни-
те работи Генадий Аскалдович.
От многобройните заявления на

западните "партньори" следва, че те
не изоставят опитите си да нало-
жат на Москва своите виждания за
демокрацията, в това число и чрез
подкрепа на откровено антидър-
жавни сили, добави посланикът.
За противодействие на такива

опити руската страна води активна
информационно-разяснителна рабо-
та, довежда до знанието на хората
принципната си позиция: изборите
се провеждат абсолютно открито,
в пълно съответствие с буквата и
духа на закона.
Очакваме в секциите в чужбина

да има голям брой наблюдатели по
линия на Обществената палата, на
други структури. Ние няма какво
да крием от гражданите, честно си
вършим работата, каза дипломатът.
По рано Организацията за сигур-

ност и сътрудничество в Европа
(ОССЕ) заяви, че наблюдатели от

Мария Захарова

нашите отношения", се каз-
ва в коментара на офици-
алния представител на Ми-
нистерството на външните
работи на Русия.

Русия не иска да
вижда американски во-
еннослужещи на тери-
торията на страните от
Централна Азия, заяви
във вторник на прес-
конференция руският
министър на външните
работи Сергей Лавров.

"Ще ви обясня чест-
но. Първо, ние имаме
общо пространство за
сигурност. И в това
пространство имаме
свои задължения. Имам
предвид Организацията
на Договора за колек-
тивна сигурност (ОДКБ),
която предполага съгла-
сие на всички съюзни-
ци по въпроси, засяга-
щи разполагането на
чуждестранни въоръже-
ни сили на техните те-
ритории", каза Лавров
в отговор на въпрос да-
ли Русия иска да вижда
американски войници в
Централна Азия.
Той поясни, че глав-

ната причина за неже-
ланието да се виждат
американски войници в
този регион е техният
стремеж да разполагат

част от своята инфрас-
труктура, въоръжения
и военнослужещи на
територията на съсед-
ни страни, за да могат
при необходимост да
нанасят удари по тери-
торията на Афганистан.

"Ако мислите, че коя-
то и да е страна, било
то в Централна Азия или
където и да било, е за-
интересувана да стане
мишена, за да могат
американците да удов-
летворят някакви свои
инициативи, силно се
съмнявам, че това е
нужно на някого", доба-
ви руският министър.
По -рано вестник

"Уолт Стрийт Джърнъл",
като се позовава на ви-
сокопоставени чинов-
ници от двете страни,
съобщи, че на преми-
налата през юни рус-
ко-американска среща
на най-високо равнище
в Женева американс-
кият президент Джо
Байдън се е обърнал
към президента на Рус-
ката федерация Влади-
мир Путин с молба да

разположи американс-
ки сили в страните от
Централна Азия, грани-
чещи с Афганистан, след
извеждането на войски-
те от републиката. Спо-
ред изданието амери-
канските власти биха
искали да разположат
бази за безпилотни ле-
тателни апарати, а съ-
що така и за контрате-
рористични подразделе-
ния в региона след из-
лизането си от Афганис-
тан, но Москва е отго-
ворила с отказ.

Страницата подготви  Влади Владков

Руският министър на
външните работи Сергей
Лавров по време на
пресконференцията

организацията, в това число и по
линията на Бюрото за демократич-
ни институти и правата на човека,
няма да следят хода на гласуване-
то на парламентарните избори в Ру-
сия, тъй като Москва ограничила
броя на наблюдателите на фона на
епидемията от коронавирус.
Заместник-директорът на Депар-

тамента за информация и печат на
външнополитическото ведомство
Александър Бикантов отговори, че
Бюрото на ОССЕ се е самоотстра-
нило от участие, което е достойно
за съжаление. "Техните по-нататъш-
ни оценки като цяло едва ли ще зас-
лужават внимание и ще се вземат
предвид", отбеляза Бикантов.
Председателят на Централната

избирателна комисия Ела Памфи-
лова заяви, че е огорчена от реше-
нието на ОССЕ да наблюдава вота.
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Кубок посла России
28-29 августа 2021 года в

Русском доме в Софии
(ул. Шипка, 34) состоит-
ся шахматный турнир "Ку-
бок Посла России". Про-
грамма турнира включа-
ет как профессиональный
турнир для шахматистов
до 18 лет, так и шахмат-
ные турниры для детей и
любителей, лекции, вы-
ставки и показы россий-
ских фильмов. На откры-
тие турнира ожидается
прибытие Чемпиона мира по
шахматам Анатолия Карпова.
Организаторами турнира выступили Посольство Рос-

сийской Федерации в Республике Болгарии и Болгар-
ская шахматная федерация 1928, при спонсорской под-
держке "НИС Петрол", бутылирующей  минеральную во-
ду кампании "Горна Баня", сети русских гастрономов "Бе-
резка-България" и издательства "Индекс".
Подробная информация о турнире и регламент дос-

тупны по ссылке  https://clck.ru/WZLCq
Заявки на участие шахматистов в турнире прини-

маются Болгарской шахматной федерацией 1928 по
электронному адресу shahklub@abv.bg

Проф. Светлана Шаренкова

Подобно любой террито-
рии, все еще не достигшей
столетнего совершенноле-
тия, дабы называться госу-
дарством, в Киеве органи-
зовали пышные торжества
по случаю 30-летия "неза-
висимости" Украины. При-
была и массовка из ино-
странных чиновников (в ос-
новном среднего звена, та-
кие как министр транспор-
та США Пит Бутиджич, бо-
лее известный не своей по-
литической, а гей-ориента-
цией) из примерно 30 стран
под эгидой так называемой
Крымской платформы. Ини-
циатива, которая языком и
жестами "холодной войны"
погрозила пальцем России и
распространила очередные
русофобские мантры. Увы,
в этом пропагандистском
шоу принял участие и бол-
гарский министр, хотя Бол-
гария и Россия на протяже-
нии веков имеют стратеги-
чески особые отношения
мира, дружбы и духовного
братства - общую веру, об-

Âèöå-÷åìïèîí ÅÑ ïî øàõìàòàì
ñðåäè äåòåé æèâåò â Áîëãàðèè
Шестилетний Велислав

Захариев из Берковицы на
днях завоевал серебряную
медаль на Чемпионате ЕС по
шахматам среди детей.
Восемнадцатый турнир

прошел в городе Мюрек, Ав-
стрия, а участники были
распределены в четыре воз-
растные категории: до 8, до
10, до 12 и до 14 лет. Маль-
чик из Берковицы попал в
самую младшую возрастную
группу, а большая часть
противников были старше
него. Этот вызов, однако, не
помешал маленькому шахма-
тисту, который проиграл то-
лько одну шахматную пар-
тию из девяти. По мнению
представителей шахматного
клуба "Элит", воспитанни-
ком которого является Ве-
лислав, его достижение не
имеет аналога в истории
чемпионата среди детей.
Молодая болгарская на-

дежда начал играть в шах-
маты в двухлетнем возрас-
те. Первоначально он толь-
ко разучивал фигуры на шах-
матной доске со своим от-
цом, а годом позже начал
работу с профессиональным
тренером. До этого момен-
та Велислав завоевал 10

кубков и 27 медалей на со-
ревнованиях в стране и за
границей, дважды становил-
ся чемпионом Болгарии, а с
этого месяца он и вице-чем-
пион ЕС.

Велислав Захариев

À íàä Êðûìîì ðàçâåâàåòñÿ ðîññèéñêèé ôëàã
щую историю, общий алфа-
вит, связь с Освобождени-
ем нашего Отечества. На-
помним что Россия не толь-
ко суверенное государство,
но и государство, внесшее
наибольший вклад в победу
над фашизмом, это посто-
янный член Совета Безопас-
ности ООН, страна с самой
большой территорией, с не-
сокрушимой военной мощью,
с самым большим богатст-
вом природных ресурсов, с
патриотичным и готовым по-
жертвовать жизнью наро-
дом, родившим великих ге-
ниев науки, техники, лите-
ратуры, искусства. Вот по-
чему Россию не волнуют по-
добные спектакли: ни испо-
льзование гонора со стилис-
тикой из прошлого, ни де-
монстрация "мускулов", ко-
торыми Киев пытается до-
казать свою идентичность,
подпитывая крайний нацио-
нализм за счет братской
России. Впрочем, нам хоро-
шо известно подобное по-
ведение, схожее с поведе-
нием соседней Северной
Македонии, где также фа-

льсифицируют историю ,
язык и идентичность за счет
братской страны.
Представителям Запада

стоит напомнить две вещи.
Сейчас мы живем в мире с
реальными вызовами - пан-
демией, терроризмом, миг-
рационными волнами с
Ближнего Востока и Афга-
нистана. Реальными вызова-
ми, а не надуманной "рос-
сийской агрессией" и "крем-
левской гибридной войной".
Враждовать с Россией, ког-
да пожар охватил весь мир
не просто ошибка. Это все-
мирная безответственность
и эгоизм!
А во-вторых, присоедине-

ние Крыма к Украине всего
64 года назад было личным
решением лидера КПСС и
СССР (а ведь когда-то За-
пад вел холодную войну про-
тив Советского Союза, его
системы и действий его по-
литических лидеров!?) укра-
инца Никиты Хрущева. А ре-
шение о возвращении
Крыма к России-матушке
является решением факти-
чески всего крымского на-

рода - 97% граждан свобод-
но выразили свою волю на
референдуме. И они сдела-
ли это не только потому, что
Крым был русским с 1783
года, но и потому, что май-
дановский режим в Киеве
становился на путь реаби-
литации неонацизма, агрес-
сии против меньшинств и
физических репрессий про-
тив людей с русской иден-
тичностью. Страшны воспо-
минания об Одессе, где май-
дановские фашисты заживо
сожгли более 40 человек, в
том числе женщин и детей!
На это Запад до сих пор за-
крывает глаза, вопреки ло-
зунгам об европейских цен-
ностях и демократии.
Именно по воле крымско-

го народа Крым входит в
состав России и так будет,
как бы не хотелось этого не-
которым штатным и про-
плаченным русофобам в на-
шей стране! И политика ре-
альности требует, чтобы мы
поступили так, как сделал в
2016 году тогдашний канди-
дат в президенты Румен Ра-
дев - когда его спросили о

Крыме, он ответил не ба-
нальным евроатлантическим
клише, а простыми слова-
ми, что над Крымом разве-
вается российский флаг и
это факт,  который мы
должны учитывать. Наверня-
ка это зрелое и мудрое по-
литическое послание прив-
лекло тысячи голосов в под-
держку Румена Радева, бла-
годаря этому и многим дру-
гим действиям государст-
венника, он сегодня являет-
ся президентом с ре -
кордным народным довери-
ем.

Ìåæäó Ìàðñîì è Þïèòåðîì ïîÿâèëàñü Âàðíà

Kак бы это и не нравилось
Западу, над Крымом
развевается и будет впредь
развеваться флаг с двуглавым
российским орлом

15 августа, в день Успения Божией Матери, в Варне
отмечали День города. На официальной церемонии в
Летнем театре мэр морской столицы Иван Портних
вручил нашей соотечественнице Анне Фукита Почетный
знак с лентой за ее вклад в развитии астрономии

Международный астрономический союз одоб-
рил решение, чтобы астероид под номером
510466 получил название "Варна", сообщила доц.
Веселка Радева из Морской астрономической
обсерватории и Планетария Морского училища
в Варне. Астероид совершает полный оборот
вокруг Солнца за 2 года и 9 месяцев по почти
круговой орбите. Доц. Радева и воспитанница
Четвертой языковой гимназии им. Фредерика
Кюри в Варне Ани Фукита обнаружили находя-
щийся в основном астероидном поясе между
планетами Марс и Юпитер астероид Варна на
астрономических изображениях, снятых 24 но-
ября 2011 года при помощи телескопа Pan-
STARRS 1, который находится в обсерватории
Халеакала на Гавайских островах. Открытие
было сделано в рамках научно-исследователь-
ских упражнений школьных команд, руководимых

Веселкой Радевой в рамках Международной
программы по прослеживанию и поискам асте-
роидов, сообщает БНР Варна.
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6. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Лидия Шереметьева,
координатор Форума
"Болгария - Россия"

Возвращаясь к вопросам
недвижимости на фоне раз-
вития последних событий с
короновирусом  мы обрати-
лись с вопросами к Антоане-
те Янчевой - юристу, с ко-
торым сотрудничает газе-
та "Русия днес - Россия се-
годня".

- Россиян, владельцев
недвижимости в Болгарии
интересует, что происхо-
дит в последнее время на
рынке недвижимости?

- Ситуация на рынке не-
движимости коренным обра-
зом изменилась. Если за
последние двадцать лет, по
разным оценкам до 400
тысяч российских соотече-
ственников приобрели нед-
вижимость в Болгарии, то в
последние годы интерес рос-
сиян к недвижимости в Бол-
гарии существенно снизил-
ся: эксперты приводят раз-
ные данные, но ясно одно -
граждане России стали зна-
чительно меньше покупать и
больше продавать. Так, по
мнению риелторов их долю
среди иностранных покупа-
телей в Болгарии оценива-
ют на сегодня примерно в
десять процентов, при том,
что до пандемии она дохо-
дила до 60-70%. В это же
время в 2020 году около
90% выставленного на про-
дажу жилья по Черноморью
выпадало на россиян. В
этом году после того, как
Болгария открыла границы
для россиян, доля продаж
снизилась, но все равно ко-
леблется в районе 70%.

- Каковы причины паде-
ния интереса россиян к
Болгарии?

- Причин этому много:
прежде всего это ослабле-
ние рубля, сложность об-
служивания недвижимости на
расстоянии и невозможность
использования жилья во вре-
мя пандемии. Пандемия пос-
тавила еще один вопрос: об-
ладатели болгарской недви-
жимости не имеют визовых
привилегий перед обычными
туристами (владельцы недви-
жимости в Болгарии имеют
право получить мультивизу
на один год или более, с раз-
решённым сроком пребыва-
ния на территории Болгарии
не более 180 дней в году).
Так что въехать в Болгарию
в период эпидемиологичес-
ких ограничений российские
владельцы не могли.
Среди основных причин

снижения интереса к бол-
гарской недвижимости
эксперты также выделяют
высокие риски для иност-
ранцев при покупке и обс-
луживании недвижимости.

Ðîññèéñêèå âëàäåëüöû íåäâèæèìîñòè
óõîäÿò èç Áîëãàðèè

По-прежнему существует
риск приобрести жилье, на-
ходящееся в залоге у банка.
Об этих случаях не вспоми-
нал только ленивый, когда
россияне приобретали нед-
вижимость, начинали там
жить, а через какое-то вре-
мя появлялись другие вла-
дельцы или приставы, тре-
бовавшие заплатить банку
еще одну стоимость жилья,
так как оно находилось в за-
логе. Проблема в том, что
до сих пор болгарские нота-
риусы, проводящие сделки,
удостоверяют только подпи-
си, а проверку об отсутст-
вие обременений на объек-
тах недвижимости только по
требованию клиентов. Также
в Болгарии на сегодня нет
механизмов, которые защи-
щают покупателей жилья на
этапе строительства. Сдел-
ки с застройщиками совер-
шаются по предварительным
договорам купли-продажи.
Если застройщик обанкро-
тится, не закончив объект,
то проблемы с достройкой
ложатся на покупателя.
Следующей распростра-

ненной проблемой недвижи-
мости в Болгарии является
то, что ее сложно обслужи-
вать, особенно дистанцион-
но. Пандемия усугубила ста-
рые конфликты между уп-
равляющими компаниями и
владельцами. Суды завалены
подобными разбирательст-
вами. Все проистекает из
того, что иностранцы в Бол-
гарии не могут владеть зем-
лей. Поэтому, купившим
апартаменты в многоквар-
тирных домах, фактически не
принадлежат дворовое прос-
транство, коммуникации,
бассейны и т.д. Все это на-
ходится в собственности уп-
равляющих компаний , а
жильцы многоквартирных
комплексов являются их за-
ложниками. Управляющие
компании могут завышать
цены на свои услуги и об-
служивание, а жильцы прак-
тически бессильны против
этого. Но во время панде-
мии произошло другое, мно-
гие владельцы квартир отка-
зались платить таксы или
обещали это сделать по при-
езде. По законам Болгарии
россиянин, владеющий нед-
вижимостью, обязан раз в
год платить налог за квар-
тиру, таксу за обслуживание
территории и ежемесячные
коммунальные расходы. Ес-
ли налоги не представляют
проблем - они обычно в ра-
йоне 100 евро, коммуналка
тоже не так существенна, то
такса обслуживания колеб-
лется от 5 до 15 евро на
кв.м., что вырастает в итоге
до тысячи евро в год и выше.
Учитывая ослабление рубля,
сумма для владельцев ста-
новится непосильной, и на
фоне того, что более года не
было возможности ею поль-
зоваться, многие просто от-
казываются платить управ-
ляющей компании. Как след-
ствие, некоторые из управ-
ляющих компаний во время
пандемии обанкротились,
другие прекратили выпол-
нять свои обязательства. А
как быть россиянам, кото-
рые проживают в этих ком-
плексах круглогодично и ис-

правно оплачивают таксы?
Они оказались в забро-
шенных комплексах, с нера-
ботающими лифтами и бас-
сейнами, и заросшей терри-
торией. К сожалению, надо
констатировать, что болгар-
ский закон регулирующий от-
ношения между жильцами и
управляющими компаниями
"Закон об управлении этаж-
ной собственностью" написан
для городской недвижимос-
ти, а не жилых комплексов
на курортах.

- Учитывая все вышеиз-
ложенное, многие россий-
ские владельцы недвижи-
мости решили от нее изба-
вится и выставили ее на
продажу. Трудно ли это
сделать?

- На сегодня рынок недви-
жимости Болгарии не в са-
мом цветущем положении и
приходит в себя после стаг-
нации в пандемию. Если в
больших городах сделки да-
же во время локдауна зак-
лючались, то в курортных
комплексах рынок практи-
чески замер. По мнению
экспертов, основными поку-
пателями недвижимости на
сегодня являются болгары.
Это связано с низким про-
центом кредитования и с
тем, что во время пандемии
многие болгары, работающие
за границей, вернулись на
родину с какими-то накоп-
лениями, и их вкладывают в
недвижимость. Также сущес-
твуют страхи, что после
вступления в зону евро цены
на недвижимость вырастут.
Эти опасения основательны
- действительно так было во
всех вновь вступивших в ЕС
странах. Так что болгары на-
чинают активизироваться на
рынке жилья и отмечается
увеличение сделок.

- На некоторых русских
форумах в интернете опи-
саны сделки, проведенные
во время пандемии дис-
танционно - в отсутствие
продавца. Реально ли это?

- Да, это возможно. Здесь
я бы хотела обратить вни-
мание на несколько клю-
чевых моментах, чтобы рос-
сийские друзья снова не по-
пали впросак. Сначала про-
давец связывается с риел-
торской компанией и заклю-
чает первоначальный дого-
вор, где декларируется, что
риелтор может выставить
объект на продажу и прово-
дить осмотры. Очень важно
найти надежную компанию-
посредника. Здесь всё упи-
рается в доверие. Далее, ес-
ли покупатель найден, и
сделка согласована, стороны
заключают другой договор,
где уже прописываются все
детали: в какой срок необ-
ходимо погасить старые за-
долженности, какие расходы
несёт каждая из сторон, ка-
кую сумму получает собст-
венник и т.д. После подпи-
сания договора болгарский
адвокат готовит пакет доку-
ментов, необходимых для со-
вершения сделки: деклара-
ции и доверенности по оп-
ределенной форме, где про-
писываются все данные: кто
продаёт, что продаёт, когда,
куда должны поступить сред-
ства (иностранные банков-
ские счета собственников

также прописываются пол-
ностью, с тем чтобы предот-
вратить отправку денег на
другой счёт), пересылают в
электронном виде продавцу
и он заверяет их у россий-
ского нотариуса, далее по
почте отправляет обратно.
Например, гражданам Ка-
захстана документы нужно
апостилировать, гражданам
России и Украины - нет. Пос-
ле получения из России до-
кументов, они переводятся с
русского на болгарский. Ми-
нимальный пакет состоит из
доверенности на продажу,
справки имущества из ка-
дастра, удостоверения об от-
сутствии обременений и
оценки объекта. Тут появля-
ется второй тонкий момент
- на сделке со стороны по-
купателя должно присутство-
вать его доверенное лицо.
Выбор доверенного лица -
ответственность продавца.
Это могут быть знакомые
или родственники, прожива-
ющие в Болгарии, которым
вы полностью доверяете, это
может быть предложенное
брокером лицо (тут сущест-
вуют определенные риски)
или адвокат ведущий сдел-
ку. На мой взгляд, послед-
ний вариант предпочтитель-
нее, т.к. клиент может зап-
росить кроме личного доку-
мента, адвокатскую лицен-
зию и свидетельство о ре-
гистрации адвокатской ком-
пании, в которой работает
данный юрист. Очень важ-
но, чтобы в документах было
прописано, что доверенное
лицо не имеет доступа к де-
ньгам за продажу, т.е. не
указано в качестве получа-
теля средств, а они перево-
дятся на счёт продавца, ука-
занного в доверенности.
Чтобы избежать проблем и
разочарований, будьте вни-
мательны в выборе риелто-
ров и доверенных лиц, чи-
тайте все документы, кото-
рые подписываете!

- К нам в редакцию час-
то приходят письма с не-
вероятными юридически-

ми казусами. Что бы Вы
из Вашей практики рас-
сказали нашим читателям,
чтобы предостеречь их?

- Совсем  недавно я ра-
ботала по интересному слу-
чаю. Российская семья (оба
граждане России) в 2008 г.
приобретают жилье на Чер-
номорском побережье ,
оформляя собственность на
супруга. В 2017 г. пара зак-
лючает Брачный договор, где
прописана вся недвижи-
мость в России, но не упо-
минается апартамент в Бол-
гарии. По условиям Брачного
договора, вся не описанная
в Брачном договоре движи-
мая и недвижимая собст-
венность при разводе оста-
ется во владении титуляра.
Спустя некоторое время пос-
ле заключения Брачного до-
говора пара официально раз-
водится. В 2020 г. перед бол-
гарским нотариусом появля-
ется болгарский гражданин
с доверенностью (заверен-
ной в Болгарском консульс-
тве в России) от супруги с
целью установления прав на
1/2 идеальную часть выше-
упомянутой недвижимости.
Нотариус выдает нотари-
альный акт на владении 1/2
идеальной части супруге.
Правомерно ли это? Да, в
рамках, имеющихся в рас-
поряжении нотариуса доку-
ментов и в соответствии с
болгарским законодательс-
твом , при условии , что
Брачный договор супругов в
реестрах РБ не зарегистри-
рован (а это необходимо
было сделать в интересах
супруга - владельца жилья),
действия нотариуса являют-
ся законными. Далее собы-
тия развиваются так. Суп-
руга на основании выданно-
го нотариального акта со-
вершает дарение, т.к. про-
дать свою идеальную часть,
согласно Болгарскому зако-
ну о собственности, совла-
делец третьему лицу не мо-
жет без согласия другого
совладельца. Т.е. сначала
супруга должна предложить
свою часть бывшему мужу.
Зная уязвимость своего по-
ложения - то что бывший
супруг может в судебном по-
рядке оспорить второй но-
тариальный акт и с большой
вероятностью выиграть про-
цесс, т.к. они оба являются
гражданами Российской Фе-
дерации и в соответствии с
положениями Кодекса меж-
дународного частного права,
имущественные отношения
между супругами регулиру-
ются их отечественным пра-
вом. То есть, если по зако-
нам РФ, учитывая прилага-
емый Брачный договор, нед-
вижимость полностью при-
надлежит бывшему супругу,
то это право действует и на
территории РБ. Супруга в
данном случае приняла един-
ственно правильное в ее ин-
тересах решение - дарила
свою часть их общим детям.
А супруг из-за неведения или
небрежности, не заявив в
болгарский реестр Брачный
договор, лишился владения
на половину квартиры. Хочу
подчеркнуть, покупая или
владея недвижимостью за
границей, необходимо знать
законы страны и не скупи-
ться, и консультироваться с
местными юристами, чтобы
избежать сложных юриди-
ческих ситуаций.

Антоанета Янчева
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Президент Украины Вла-
димир Зеленский и канцлер
Германии Ангела Меркель
обсудили вопрос мирного
урегулирования ситуации в
Донбассе, а также проект
"Северный поток - 2", сооб-
щает РИА Новости.
По словам Зеленского, в

Донбассе Киев стремится
добиться постоянного прек-
ращения огня и обмена
пленными.

"Мы стремимся добиться
режима постоянного прек-
ращения огня, обмена удер-
живаемыми, открытия КПВВ
(контрольный пункт въезда-
выезда) со стороны времен-
но оккупированных террито-
рий", - заявил он и отметил
важность допуска в Донбасс
представителей Междуна-
родного комитета Красного
Креста.
Кроме того, стороны об-

судили вопросы строитель-
ства "Северного потока-2".
На брифинге по итогам пе-
реговоров Зеленский назвал
проект "опасным геополити-
ческим оружием со стороны
Кремля".
Ранее Меркель заявила,

что использование Россией
"Северного потока -2" в ка-

Íàçàðáàåâ ïðèçâàë Óçáåêèñòàí è
Òàäæèêèñòàí âñòóïèòü â ÅÀÝÑ

Íà ãðàíèöå Ëèòâû íà çàáîð âûäåëåíû 152 ìëí. åâðî

Çåëåíñêèé è Ìåðêåëü îáñóäèëè
"Ñåâåðíûé ïîòîê-2" è Äîíáàññ

Зеленский вручил канцлеру Германии Ангеле Меркель высшую
государственную награду "Орден Свободы"

честве оружия может пов-
лечь за собой санкции со
стороны ФРГ. По ее словам,
Германия "очень серьезно"
относится к опасениям Ук-
раины насчет проекта.
В конце прошлой недели

Владимир Зеленский и Ан-
гела Меркель начали пере-
говоры в Киеве. Украинский
президент встретил Мер-
кель на крыльце Мариин-
ского дворца.

Президент Украины Вла-
димир Зеленский вручил
канцлеру Германии Ангеле
Меркель высшую государс-
твенную награду "Орден Сво-
боды" и поблагодарил "за
твердую поддержку Укра-
ины в ключевых вопросах",
сообщает пресс -служба
офиса главы республики.
Зеленский оценил важ-

ность визита канцлера в
страну накануне 30-летнего

На встрече с премьер-министром России Михаилом Мишустиным
бывший президент Казахстана Нурсултан Назарбаев призвал
Таджикистан и Узбекистан вступать в Евразийский экономический союз

Бывший президент Казах-
стана Нурсултан Назарбаев
призвал Таджикистан и Уз-
бекистан вступать в Евра-
зийский экономический со-
юз (ЕАЭС), передает РИА Но-
вости.

"Как почетный председа-
тель этой организации, я за
этим наблюдаю, и нам надо
укреплять эту организацию.
Надо, чтобы другие были
здесь, наши соседи. Узбе-

кистан, Таджикистан - они
должны быть, еще с Турк-
менистаном надо порабо-
тать", - заявил Назарбаев на
встрече с премьер-минист-
ром России Михаилом Ми-
шустиным.
В данный момент члена-

ми ЕАЭС являются Россия,
Армения, Белоруссия, Ка-
захстан и Киргизия.
Ранее сообщалось, что

Назарбаев предложил Рос-

сии совместно с Казахста-
ном развивать военно-про-
мышленный комплекс. "На-
до больше развивать сов-
местные предприятия, в том
числе в военно-промышлен-
ном комплексе. Территория
готова, у вас переизбыток
всего этого дела - давайте
часть туда, мы будем про-
изводить и для России, и для
себя, развивать промыш-
ленность", - пояснил он.

Ïàøèíÿí ðåøèë îòäîõíóòü â Ñî÷è
Премьер-министр Армении Никол Пашинян решил от-

дохнуть в Сочи. О том, что глава правительства проведет
отпуск вместе с семьей на российском курорте, сообща-
ет "Sputnik Армения" со ссылкой на местные СМИ.
По данным журналистов, Пашинян отправится в Сочи

26 августа. Официального подтверждения информации не
поступало.

20 июня в Армении состоялись внеочередные парламент-
ские выборы. "Гражданский договор" Пашиняна получил кон-
ституционное большинство - 72 из 105 мандатов. В Национа-
льное собрание также прошли блок "Армения" экс-президен-
та Роберта Кочаряна и блок "Честь имею" третьего прези-
дента Сержа Саргсяна и бывшего главы Службы нацбезо-
пасности Артура Ванецяна. Пашинян сохранил пост премье-
ра. До этого в Армении несколько месяцев проходили ми-
тинги с требованием отставки Пашиняна. Противники об-
виняли премьера в поражении от Азербайджана во время
последней войны в Нагорном Карабахе осенью 2020 года.

Строительство планируется закончить до сентября 2022 года

МВД Литвы назвало пред-
полагаемые сроки и стои-
мость строительства забо-
ра из колючей проволоки на
границе с Белоруссией, пи-
шет Delfi.
В проекте постановления

правительства сказано, что
ограждение будет представ-
лять собой столбы со спира-
льной, непроходимой колючей
проволокой (концертиной).
Дополнительно проволока бу-
дет протянута с белорусской
стороны. Протяженность за-

бора составит более 500 ки-
лометров, высота - не менее
четырех метров. Загражде-
ния должны быть устойчивы
к погодным условиям и "аг-
рессивным веществам".
Строительство планирует-

ся закончить до сентября
2022 года, на проект выде-
лят 152 миллиона евро.
Литва столкнулась с нап-

лывом мигрантов с терри-
тории Белоруссии после то-
го, как в конце мая прези-
дент Александр Лукашенко

на фоне очередного обост-
рения отношений с Западом
пообещал ослабить конт-
роль за границей. Литва на-
чала строить забор из ко-
лючей проволоки, но была
вынуждена приостановить
работы из-за нехватки ма-
териалов. Украина в качес-
тве помощи отправила в рес-
публику 38 тонн проволоки.
Отгородиться от Белоруссии

решила и Латвия, а Польша
отправила к границе почти
тысячу военнослужащих.

Âëàñòè Êàçàõñòàíà î ñâîåì
îòíîøåíèè ê "Òàëèáàíó"
В Казахстане пока не признали радика-

льное движение "Талибан", представители
которого полностью захватили власть в Аф-
ганистане. Об этом заявил на брифинге
заместитель министра иностранных дел
страны Акан Рахметуллин, сообщает ТАСС.
По его словам, в республике продолжают

внимательно следить за ситуацией в Афга-
нистане и надеются на мирный транзит
власти с последующим созданием талиба-
ми репрезентативного и "инклюзивного" пра-
вительства. Рахметуллин напомнил, что на-
кануне в МИД Казахстана сделали официа-
льное заявление, в котором четко описана
позиция властей в отношении "Талибана".
В сообщении внешнеполитического ве-

домства указано, что Казахстан настаива-
ет на соблюдении прав национальных ме-
ньшинств и женщин, а также на недопуще-
нии присутствия групп, представляющих уг-
розу другим государствам.

"Выполнение этих положений должно
стать необходимым условием для начала
диалога с новой властью Афганистана", -
подчеркнули в МИД.
Ранее президент Казахстана Касым-Жо-

март Токаев указал на то, что нестабиль-
ная политическая обстановка в Афганиста-
не угрожает безопасности стран Центра-
льной Азии. Он пояснил, что лидерам цент-
рально-азиатских республик в отношении
с талибами придется принимать сложные
решения и действовать осторожно, чтобы
гарантировать стабильность в регионе.

Мэра Киева Виталия Кличко не пустили в аэропорт встречать канцлера
ФРГ Ангелу Меркель, сообщил он в своем Telegram-канале и опублико-
вал видео инцидента.
Кличко утверждает, что он по протоколу как мэр должен был встречать
Меркель и так происходило во время ее предыдущих визитов. "Но на
этот раз меня не пустили. Силой прорываться, конечно, не буду", -
заявил он.
На видео сотрудник безопасности в аэропорту говорит Кличко, что не
может его пропустить, поскольку мэра нет в списках.
Кличко заявил, что такое в его практике впервые. "Поэтому интересно:
в "проевропейском" Министерстве иностранных дел Украины решили
срочно нарушить протокольные меры? Получили команду и так дрожа-
ли, что устроили такой цирк?!" - возмутился он.
В последнее время в структурах киевской мэрии проходят обыски. В
Верховной Раде заявили, что Кличко могут уволить с поста Киевской
городской государственной администрации и назначить на его место
министра развития общин и территорий Алексея Чернышова.
В то же время Кличко заявил, что в офисе президента считают его
главным конкурентом, поэтому пытаются испортить ему репутацию и
назначить в киевскую администрацию "залетного ставленника".

юбилея украинской незави-
симости. "В сентябре Герма-
ния будет выбирать нового
канцлера. Лично я убежден,
что госпожа Меркель оста-
нется активным участником
политической жизни Герма-
нии и Европы", - заявил пре-

зидент и добавил, что Мер-
кель всегда будет желанным
гостем на Украине.

"Орден Свободы" - высшая
государственная награда Ук-
раины, которую возможно
вручить иностранцам, а так-
же лицам без гражданства.
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Петергоф сегодня отмеча-
ет одну из самых важных дат
в своей истории. Визитной
карточке музея-заповедника
- фонтанному комплексу - ис-
полнилось 300 лет. Одна из
крупнейших в мире фон-
танных систем не имеет ана-
логов. Общая протяженность
основных водоподводящих
каналов - 56 километров. А
весь комплекс включает в
себя 140 гидротехнических
сооружений - это мосты,
дамбы и шлюзы. Парк фон-
танов, построенный по об-
разу французского Версаля,
в итоге превзошел его по
многим параметрам. В том
числе - по обилию воды в
комплексах, высоте струй и
длительности действия.
Вблизи деревеньки Ропша

под Петергофом 19 августа
1721 года было многолюд-
но. Шутка ли, приехал сам
государь Петр I. Император
открывал шлюз, первый из
сложнейшей системы водо-
водов Петергофа. Вода из
речки Каваши хлынула в
прорытый канал, но до Пе-
тергофа она дошла лишь к
следующему утру. Так, 20 ав-
густа 1721 года там забили
первые фонтаны.
Сейчас Нижний парк Пе-

тергофа со знаменитыми
фонтанами стабильно входит
в тройку самых посещаемых
культурных достопримечате-
льностей России. Например,
в докоронавирусный 2019
год здесь успели погулять
6,2 миллиона человек. А
ведь удивительного фонтан-
ного комплекса здесь мог-
ло и не быть.
Дело в том, что изначаль-

но Петр I планировал пост-
роить "Русскую Версалю" в
Стрельне, в своей резиден-
ции. Дворцовый комплекс с
фонтанами не давал импе-
ратору покоя после возвра-
щения из Франции. А его со-
ветник граф Андрей Ивано-
вич Остерман лоббировал
идею строительства летне-
го дворца именно на месте
впадения реки Стрелки в
Финский залив. Сейчас там
находится знаменитый Кон-
стантиновский дворец.
Петр I всецело доверял

своему советнику, недоучив-
шемуся в Йенском универ-
ситете и бежавшему в Рос-
сию из-за дуэли. Остерман
красиво рассказывал о бу-
дущих водометах в Стрель-
не, из деревни Забродье че-
рез болота уже начали тя-
нуть водовод. Но когда по-
ловина работ была заверше-
на, генерал-майор и будущий
фельдмаршал Миних высту-
пил с предложением пере-
нести место строительства.
Христофор Миних проис-

ходил из семьи потомст-
венных инженеров, зани-
мавшихся водным сообще-
нием, и числился при Пет-
ре I инженером. Миних рас-
сказал императору, что в
Стрельне без насосов фон-
таны не устроить, но подхо-
дящая площадка есть за дю-
жину верст. Инженер аргу-
ментировал свою позицию
тем, что на месте будущего
Петергофа перепад высот
вблизи береговой линии сос-
тавляет 50 футов, что поз-
волит воде бежать по тру-
бам самой, без всяких на-
сосов. Кроме того, речка
Стрелка маловодна, ее мощ-
ности просто не хватит на
"Большой каскад", которым

Òâîðåíèå Ïåòðà ïðåâçîøëî Âåðñàëü Уникальному
фонтанному
комплексу
Петергофа
исполнилось
300 лет

грезил император.
Петр согласился с дово-

дами. Работы на Стрелке
были остановлены, началось
строительство водовода для
фонтанов Петергофа. Проект
разработал инженер-гид-
равлик Василий Туволков.
Ему удалось, казалось, не-
возможное: водометы Пе-
тергофа 20 августа зарабо-
тали безо всяких насосов,
в основу гидравлической
системы фонтанного комп-
лекса был положен принцип
сообщающихся сосудов .
Первоначально при строи-
тельстве водовода использо-
вались деревянные трубы, в
основном сосновые, об-

Михаилом Козловским. В
годы немецкой оккупации
фигура Самсона была утра-
чена, статую воссоздали по
архивным материалам.
Уникальный фонтанный

комплекс Петергофа дора-
батывался и переделывался
неоднократно. Каждый им-
ператор устанавливал в Ниж-
нем парке новые фонтаны
или реконструировал сущес-
твующие, не отходя от изна-
чальной петровской идеи. По
сей день здесь веселят пуб-
лику фонтаны-шутихи, обли-
вающие водой зазевавших-
ся посетителей. В свое вре-
мя это Петр распорядился
поставить вблизи дворца

реставрация фонтанов "Сол-
нце" и "Тритон". Эти слож-
нейшие с технической и ху-
дожественной точек зрения
памятники почти полтора го-
да были закрыты от публи-
ки, но сегодня снова раду-
ют гостей.
Фонтанные мастера Пе-

тергофа (кстати, сама это
профессия появилась в Рос-
сии вместе с петергофским
чудом) во все времена тре-
петно хранили рукотворную
память. В 1803 году в Ниж-
нем парке установили ме-
таллическое деревце "Ду-
бок" и несколько железных
тюльпанов. Особенность
этой группы в том, что из

тера игральных вод импера-
торского дворца. В составе
современной команды фон-
танщиков - 32 сотрудника.
Профессия потомственная,
а тонкости передаются из
поколения в поколение. До
2010 года фонтанную бри-
гаду возглавляла Нина Ер-
шова, сейчас на этой долж-
ности ее сын.

Общий вид на "Большой каскад", идея создания которого
принадлежит лично императору Петру I

Фонтаны "Большой каскад" со знаменитыми позолоченными
статуями

Фонтан "Самсон", посвящен победе над Швецией Потешные фонтаны неожиданно поливают прохожих по аллеям парка

разцы этих труб и сегодня
представлены в Гротах Бо-
льшого каскада, отмечают в
государственном музее-за-
поведнике "Петергоф".
Водометы экономичны,

многочисленные бассейны,
расположенные в парке, на-
ходятся там не только для
красоты, они питают фон-
таны. Например, для каска-
да "Золотая гора" вода пос-
тупает из Марлинского бас-
сейна. А воды "Менажерных
фонтанов" обеспечивают ра-
боту четырех миниатюрных
фонтанов "Клошей". Украше-
нием фонтанного комплекса
стал "Большой каскад", идея
создания которого принад-
лежит лично императору.
Ну а самый знаменитый

фонтан "Самсон", которым
мы любуемся сегодня, был
построен рядом с "Большим
каскадом". В этом шедевре
все символично: он посвя-
щен победе над Швецией при
Гангутском сражении, Сам-
сон - небесный покровитель
российской армии, а лев
присутствует на шведском
гербе. Изначально скульпту-
ру установили из свинца, но
к началу XIX века она изно-
силась и ее заменили на
бронзовую копию, отлитую

Монплезир два фонтана-ди-
ванчика с секретом.
Фонтанный комплекс Пе-

тергофа строился по анало-
гии с Версалем, но превзо-
шел его по целому ряду па-
раметров. "Знаменитые фон-
таны в Версале бьют всего
несколько часов в месяц, и
то не всегда, предваритель-
но об этом делаются публи-
кации, и такое зрелище об-
ходится каждый раз в 30
тысяч франков. В Петерго-
фе фонтаны бьют ежеднев-
но от 7 до 9 часов вечера
без исключения", - писал в
1859 году Мечислав Пилсуд-
ский, управлявший петер-
гофскими фонтанами с 1857
по 1874 годы. При этом Пил-
судский подчеркивал: в день,
когда Петергоф посещали
высочайшие особы, фонтаны
включали дополнительно еще
на два часа, а при публичных
гуляниях они работали до се-
ми часов в сутки.
Да и содержание фонта-

нов Петергофа относитель-
но Версаля было совсем не
дорогим. В месяц на под-
держание всей фонтанной
системы в середине XIX ве-
ка выделялось 3947 рублей
10 копеек. Накануне 300-лет-
него юбилея завершилась

каждой ветки и из каждого
цветка неожиданно бьет
струя воды. Этот фонтан
также был уничтожен в
годы войны, но советские
мастера сделали невозмож-
ное - восстановили фонтан
по одной единственной сох-
ранившейся веточке.
Сейчас фонтаны питают 18

прудов, 12 каналов, 10 ручьев
и рек. А вот это изнанка Пе-
тергофа - подземное царст-
во, где мало кому удается
побывать, разветвленная
система гротов. Фонтанщи-
кам здесь приходится пере-
двигаться иной раз даже пол-
зком, но все больше вот так
- согнувшись в три погибели.
Под каждым фонтаном слож-
ное переплетение труб и мно-
жество вентилей. С их помо-
щью мастера могут заставить
струи танцевать. Даже раз-
рушение Петергофа в войну
не остановило этот бег. Рес-
тавраторы реанимировали
систему и вода вновь потек-
ла по старинным трубам.
Открытие фонтанной вы-

ставки в Нижнем парке при-
урочили специально к юби-
лею. Экспозиция расска-
зывает гостям не только об
уникальности водовода, но и
о почетном ремесле - мас-

"Было такое время, что ме-
ня не с кем было оставить
дома. Она брала меня сюда
на работу и отдавала фон-
танным мастерам. Мне было
это интересно, они с удово-
льствием мне все расска-
зывали. Дело еще и в том,
что еще даже в XIX веке
здесь работал отец, который
обучил здесь своего сына",
- рассказывает начальник
отдела фонтанов и гидротех-
нических сооружений ГМЗ
"Петергоф" Андрей Бирюков.
И так из поколения в по-

коление, год за годом мас-
тера игральных вод берегут
и сохраняют уникальную
систему, аналогов которой
нет в мире. И они уверены,
пройдет еще триста лет, а
восхищенные туристы по-
прежнему будут замирать
перед царственным величи-
ем большого каскада. "Фон-
таны Петергофа - это
вечный двигатель. И он бу-
дет вечным, если мы этому
не помешаем", - подчеркну-
ла генеральный директор Го-
сударственного музея-запо-
ведника "Петергоф" Елена
Кальницкая.
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Некоторые до сих пор
считают TikTok "развлечени-
ем для школьников", однако
не стоит спешить с вывода-
ми касательно возраста по-
льзователей нашумевшего
сервиса.
Согласно статистике Ме-

диаскоп, ежемесячно на
платформу заходят более 33
миллионов россиян. Среди
них всего 14 процентов де-
тей от 12 до 17 лет. Доля
пожилых любителей TikTok
составляет 15 процентов, а
значит, люди в возрасте ис-
пользуют сервис даже ак-
тивнее, чем подростки. "Ве-
черняя Москва" пообщалась
с пожилыми тиктокерами,
которые добились популяр-
ности на платформе. Эти
люди разбираются в интер-
нет-трендах ничуть не хуже
молодежи.

"ß íå èãðàþ -
ÿ òàê æèâó"
Внучка Алена завела ак-

каунт в TikTok для своей ба-
бушки "по чистой случайнос-
ти". Так 77-летняя житель-

ница Ейска Екатерина Гор-

бунева стала Супербусей
(superbusya) - тиктокером-
миллионником.

- И дети, и внуки называ-
ют меня Бусей (сокращенно
от "бабуся"), внучка Алена
придумала такой никнейм -
Супербуся. То есть Буся, ко-
торая просто супер! - объ-
ясняет Екатерина Горбунева.
Теперь к пожилой облада-

тельнице блога приезжают
гости со всей России. Под-
писчики дарят Супербусе
подарки, воспринимая та-
лантливую женщину как
"достопримечательность" ку-
рортного Ейска.

- Первыми ласточками
были местные мальчишки,
которые на майских празд-
никах задались целью най-
ти мой дом. Мы выложили
об этом ролик, и фанатов
как прорвало. Теперь, осо-
бенно летом, если кто-то из
моих подписчиков едет на
отдых в Ейск, то многие пи-
шут и спрашивают, можно
ли прийти познакомиться. А
кто-то приезжает без пре-
дупреждения и вручает
дары. Когда это происходит,
я, конечно, чувствую себя
довольно неловко, как буд-
то я Леонид Якубович. Хотя
мне, разумеется, безумно
приятно, - признается пожи-
лая пользовательница TikTok.
Из Тулы в подарок Супер-

бусе привезли пряники и
пастилу, из Ессентуков - ми-
неральную воду, из Астра-
хани - "невероятно вкусные
арбузы", а из Рязани - грибы
с глазами (подписчица
"прикрепила бумажные
глазки на банку с грибами"),
вспоминает собеседница
"Вечерней Москвы".
Ролики Супербуси - это

"слепки реальной жизни" в
формате видео. Пока внук
Ярослав "провоцирует" свою

"Âñå âíóêè â øîêå"
Российские пенсионеры покорили TikTok
бабушку на шутки, внучка
Алена снимает происходя-
щее на камеру. Вот почему
действие тиктоков Екате-
рины, как правило, проис-
ходит за обеденным столом.
В периоды, когда внуки пе-
рестают гостить у Супербу-
си, контент создается ею
самостоятельно - по заготов-
ленным сценариям. Так по-
явилась серия записей "в
супергеройском стиле", бла-
годаря которым героиня ста-
ла популярна среди молоде-
жи.

- Страха перед медийнос-
тью у меня нет: я же на ви-
део не играю - я так живу.
Опасений перед началом
этой деятельности тоже не
было, она зародилась весь-
ма стихийно. Я, по сути, не
успела и глазом моргнуть,
как набрала миллион лай-
ков, - делится Супербуся.
Своим "рецептом успеха"

Екатерина Горбунева счита-
ет "простоту и жизненность",
а вместо погони за "хайпом
и лайками" предпочитает
"наслаждаться происходя-
щим".

- Мне часто пишут, что мои
ролики очень позитивные и
жизнеутверждающие. И, ви-
димо, это именно то, чего
не хватает многим, поэтому
они на меня подписывают-
ся. Очень примечательно,
что миллион подписчиков я
набрала именно в день рож-
дения внучки - автора мое-
го канала. Вот такой пода-
рок судьбы ей от меня! -
рассказывает собеседница.

"Предрасположенность
к кутежу"

Первые полгода ровесни-
ки не видели смысла в ув-
лечении Супербуси TikTok.
Настороженности пришел
конец, когда пожилую поль-
зовательницу стали показы-
вать по федеральным кана-
лам.

- Подруги сказали: "Ну раз
тебе это самой нравится, у
тебя это хорошо получает-
ся, значит, продолжай! Это
в твоем стиле - у тебя всег-
да была предрасположен-
ность к кутежу! Такими тем-
пами тебя еще и в сериале
сниматься позовут!" - вспо-
минает блогер.
Негативные комментарии

до сих пор иногда появля-
ются под роликами Супер-
буси. Однако таких подпис-
чиков на странице Екате-
рины мало: всего "одна-две
"бяки" на 100-150 пози-
тивных комментариев", гово-
рит она. Родные напомина-
ют пожилой пользовательни-
це о том, что не нужно при-
нимать такие отклики на
свой счет.

- Первые несколько меся-
цев негативные комментарии
меня очень ранили, хотя я и
понимаю, что у меня безум-
но лояльная аудитория. Ме-
ня очень поддерживают мои
родные: дочь, сын и внуки.
Они много раз объясняли,
что любой комментарий не
столько про меня, сколько
про написавшего его чело-
века. Это не значит, что де-

ло исключительно во мне.
Скорее всего, у коммента-
тора какие-то непрорабо-
танные личные моменты. В
таком случае ему можно то-
лько посочувствовать, - рас-
суждает Супербуся.
По словам Екатерины,

TikTok помог развить ей кри-
тическое мышление. Более
того, платформа положите-
льно повлияла на восприя-
тие пенсионеркой собствен-
ного здоровья.

- Раньше меня часто бес-
покоили проблемы со здо-
ровьем. Они, конечно, ни-
куда не делись, но теперь я
как-то иначе распределяю
внимание и гораздо меньше
времени остается на сето-
вания по поводу остеохон-
дроза или чего бы то ни
было еще, - признается Ека-
терина.
В жизни женщины появи-

лось больше "драйва" и
новых знакомств благодаря
TikTok. Также она узнала
много нового о своем хоб-
би: знания о саде и огороде
Супербуся теперь получает
на платформе, а не в жур-
налах. Возможность быть "на
одной волне с молодежью"
держит Екатерину Горбуне-
ву "в тонусе" и заряжает ее
бодростью. Своим ровесни-
кам бабушка-тиктокер сове-
тует "не бояться ни грома,
ни молнии, ни маленького
количества лайков".

- В современном мире тя-
желого люкса и фальши за-
частую так не хватает прос-
той человеческой теплоты,
которую по долгу возраста
способны транслировать
пенсионеры, - заключает
она.

"TikTok - ìîå
÷åëîâå÷åñêîå
ñïàñåíèå"

Керамист Эльвира Кото-

ва (verafarfor) выступает в
TikTok под именем Эля. На
ее канале уже больше по-
лумиллиона подписчиков.
Женщина "создает фарфоро-
вую радость" - занимается
"креативной керамикой".
Каждое изделие Эли "име-
ет второй смысл". На плат-
форме пенсионерка не
просто показывает автор-
ские произведения, но и де-
лится своей философией.

- У меня на даче керами-
ческая мастерская. Там я
создаю многофункциональ-
ные предметы-"трансфор-
меры", наполняющие жизнь
удивлением и радостными

улыбками. Все привыкли,
что ваза - это просто ваза,
а я делаю вазы-куклы. Каж-
дое мое изделие имеет ка-
кую-то идею, второй смысл.
Думаю, я единственная в
стране, кто занимается
именно креативной керами-
кой. Даже мои тарелки для
еды - это всегда что-то, что
удивляет, а не просто ча-
шечки с надписями, - пояс-
няет Эльвира.
Как правило, ролики 60-

летней мастерицы длятся
около трех минут - это пре-
восходит средние показате-
ли продолжительности видео
для платформы. Эля приз-
нается, что в молодости хо-
тела стать режиссером.
TikTok помог ей воплотить
эту мечту в особой форме,
считает она. Для того чтобы
снимать действительно ка-
чественные видео, пользо-
вательнице пришлось заня-
ться самообразованием.

- Я все постигала сама и
преодолела этот ужас - се-
рьезный страх перед циф-
ровыми инструментами. Мое
поколение - другое. Мы из
тех, кто звонит в дверь, а
не пишет сообщение. Приш-
лось купить и закончить он-
лайн-курс по видеомонтажу,
а также сценарный курс.
Там я научилась говорить
правильно, умно и увлека-
тельно, - вспоминает Эльви-
ра.
Теперь пенсионерку назы-

вают "цифровой бабушкой".
Она всегда радуется поло-
жительным откликам и
признается, что стала го-
раздо больше улыбаться
именно благодаря TikTok.

- Как и любому художни-
ку, керамисту, нужны зри-
тели. Для меня TikTok стал
окном: здесь я встретила ог-
ромное количество чудесных
и очень отзывчивых людей.
Для меня это стало откро-
вением. Эта платформа -
возможность вести диалог с
людьми, которым нравится
мое творчество, - расска-
зывает Эля.
Чаще всего подписчики

признаются: страница Эли
вдохновляет на творчество.
Будучи очень эмоциональ-
ной, она буквально "завора-
живает" других. В своих ро-
ликах блогер транслирует
не только увлечение кера-
микой, но и делится своей
философией.

- Мой контент и развле-
кательный , и познава-
тельный. Здесь не только ке-
рамика: помимо того, я до-
ношу людям какие -то
смыслы, делюсь жизненным
опытом, - объясняет она.
Эльвира Котова не ожи-

дала, что ее потребность
"делиться" и "отдавать" нач-
нет приносить доход. TikTok
стал поддержкой и в денеж-
ном вопросе. Теперь у мас-
терицы заказывают автор-
ские работы. На основе од-
ной вазы можно полностью
продумать дизайн помеще-
ния, говорит она.

- Тот факт, что люди мне
пишут и заказывают у меня
изделия, стал для меня сюр-

призом. Я предполагала в
первую очередь делиться. Со
мной уже даже советуются
в комментариях, учатся.
Многим я помогаю работать
с глиной по видеосвязи. Од-
на девочка из Ярославля да-
же купила печь, - вспоми-
нает она.
Но главное - TikTok пре-

образил жизнь пенсионер-
ки. Своим ровесникам она
также советует пользовать-
ся платформой.

- Коммуникация в TikTok -
это мое человеческое спа-
сение. Я не чувствую себя
одинокой, забытой, выбро-
шенной из жизни. Я посто-
янно нахожусь в эпицентре
событий, - признается она.

"Внуки были в шоке"

Яркая реакция на появле-
ние Эльвиры в TikTok со сто-
роны родных и близких не
заставила себя долго ждать.
Женщина уверяет, что ее
"внуки были в шоке". Как-
то раз они даже привели в
гости к бабушке ее пре-
данных "фанатов" - своих
друзей.

- Внуки, увидев огромный
рост моих подписчиков, уди-
вились. У них за год только
200 человек набралось, а у
меня за месяц было уже
2000. А сейчас мы это даже
не обсуждаем, они уже пе-
редали пальму первенства
мне, - смеется Эльвира.
Сыновья сначала отнес-

лись к увлечению матери
настороженно, но теперь
уважают ее творчество.
Сложнее всего новое хобби
Эльвиры далось принять ее
мужу.

- С мужем было немного
сложнее, он ведь из моего
поколения. У него есть нас-
тоящие "живые" книги, ко-
торые шелестят, а план дня
записан в блокноте от ру-
ки. Мое пропадание в теле-
фоне он воспринимал, буд-
то я куда-то ушла. Тем не
менее сейчас он тоже очень
уважает мое хобби. Он уже
не говорит, что жена посто-
янно сидит в интернете. Те-
перь для него это означает
"Эля работает", - вспомина-
ет собеседница "ВМ".
Свою деятельность в

TikTok Эльвира воспринима-
ет как выполнение особой
миссии. Ей действительно
есть чем поделиться с под-
писчиками. На своем кана-
ле она транслирует идею о
важности ключевых жиз-
ненных ценностей: любви,
семьи, гармонии.

- Своим ровесникам я бы
не просто дала совет поль-
зоваться TikTok - я просто
призываю к этому всех. Мы
- люди, способные выпол-
нить миссию поколения. Я
считаю, что наша миссия -
наполнить мир добром и лю-
бовью. Негатива вокруг
слишком много, молодое по-
коление изголодалось по че-
му-то доброму, позитивному,
светлому и сердечному, - де-
лится мыслями Эля.

TikTok как незаменимый
источник коммуникации
открыл для нее возможность
"трудиться на новом витке",
раскрыть потенциал своего
хобби, а главное, делиться
радостью с единомышленни-
ками.
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Брачные объявления столетней давности

 "Судьба - это когда по одной колее ночью
из двух городов навстречу друг другу выходят
два поезда. Они несутся друг на друга, не зная,
что едут по одной колее. И все-таки они не встре-
чаются. А знаете почему? Не судьба!" Я буду
счастлив, если обо мне потом скажут: "Он был
добрый человек". Это не значит, что я всегда
добрый. Но доброта - на первом месте.
 Никогда не мстите подлым людям. Просто

станьте счастливыми, и они этого не пережи-
вут.
 Я всегда радовался, когда вызывал смех у

людей. Кто смеется добрым смехом, заражает
добротой и других. После такого смеха иной ста-
новится атмосфера: мы забываем многие жиз-
ненные неприятности, неудобства.
 Много доброго можно сделать, если у тебя

хорошее настроение.

 Когда ты подпрыгиваешь от радости, смот-
ри, чтобы кто-нибудь не выбил у тебя из-под
ног землю.
 Будьте самоучками, не ждите, пока вас на-

учит жизнь.
 Слышать смех - радость. Вызвать смех -

гордость для меня.
 В моей жизни не раз определяющую роль

играл именно случай. Анализируя прошлое и
раздумывая о нем, я прихожу к выводу, что он
бывает только у тех, кто ищет, кто хочет, кто
ждет появления этого случая и делает все от
себя зависящее для того, чтобы исполнить свою
мечту, желание.
 И у нас, ребята, будут наши победы. Глав-

ное, чтобы они были не с оружием в руках.
 Если каждый из нас сумеет сделать счаст-

ливым другого человека, хотя бы одного, на зем-

ле все будут счастливы.
 В природе ничего не пропадает, кроме ис-

полнившихся надежд.

На страже здоровья
Издавна на

Руси народная
медицина це-
нила целебную
силу репы. Это
растение об-
ладает моче-
гонным, анти-
септическим,
противовоспа-
ли т ел ьным ,
ранозаживля-
ющим и обез-
боливающим
свойствами .
Репу применя-
ют как лечеб-
но-диетичес-
кое средство
при гастритах
с пониженной
кислотностью,
колитах, при
заболеваниях
желчных про-
токов и атонии
желудка. Сок
репы ,  сме -
шанный с ме-
дом или саха-
ром, использу-
ют в качестве
отхаркивающего средства. Он полезен при лечении болей
в груди при простуде и кашле.
Вареную и размятую репу прикладывают к местам уши-

бов, воспаленным суставам рук и ног для снятия боли.
Настой из листьев репы применяют для полоскания по-
лости рта при парадонтозе, кровоточивости десен, а так-
же для профилактики кариеса. Приготовить его неслож-
но: 20 г измельченных листьев репы залить 1 стаканом
кипятка и настаивать 30 минут.
Отвар из корнеплодов репы помогает при бронхиальной

астме и длительной изнуряющей бессоннице. 2 ст. ложки
измельченного корнеплода залейте 1 стаканом кипятка,
отварите в течение 15 минут, процедите. Принимают от-
вар по 1/4 стакана 4 раза в день или по стакану на ночь.


Народные целители широко использовали в лечебных це-

лях сельдерей. Это растение усиливает физическую и ум-
ственную работоспособность, благоприятно действует на сон,
эндокринную и нервную системы. Сельдерей улучшает ап-
петит и пищеварение, полезен при гастритах, язвенной бо-
лезни и хронических колитах. Его применяют для нормали-
зации обмена веществ, улучшения пищеварения, стимуля-
ции функции почек, выведения из организма шлаков.
Водный настой и сок корней и листьев сельдерея при-

меняют при болезнях почек и мочевого пузыря. Слизь,
содержащаяся в корнях растения, обладает обволакива-
ющим и противовоспалительным свойством, что важно при
лечении язвенной болезни желудка и двенадцатиперстной
кишки. Раствор корней и листьев сельдерея назначают
при водянке и запорах, болезнях печени и почек, подаг-
ре, дерматитах и аллергической крапивнице. Он также
эффективен при болезненных менструациях.
Настой для лечения и профилактики сердечно-сосудистых

заболеваний: 1 ст. ложку измельченных корней сельдерея
залить 1 стаканом горячей кипяченой воды, настоять в
течение 4 часов, процедить. Готовый настой пить перед
едой теплым по 1/3 стакана 3 раза в день.
Отвар из семян сельдерея применяют при мочекамен-

ной болезни. Для его приготовления 1 стаканом кипятка
залейте 2 ч. ложки семян и кипятите на слабом огне в
течение получаса. Пить его следует по 2-3 ст. ложки 2-3
раза в сутки.

- Барышня, светлая блон-
динка, очень хорошенькая и
стройная, хотела бы выйти
замуж. Предупреждает, что
имеет "грех".

- Унтер-офицер желал бы
сочетаться брачными узами
с девицей, имеющей свой ка-
питал. Свадьба за счет не-
весты.

- Только что кончившая
гимназию девица желает
выйти замуж за холостого и
бездетного вдовца с состо-
янием. Возрастом не стес-
няться.

- Вдовец 42 лет желает
жениться на девушке "без
прошлого". Образованный,
знает музыку. Теща нежела-
тельна.

- Молодой человек 19 лет
с титулом князя имеет 100
тысяч капитала, желает най-
ти себе молодую девушку,
интеллигентную, с капита-
лом от 50 тысяч.

- 21 год, простого звания,
с незапятнанным прошлым,
с приданным в 800 рублей,
хорошая работница и весе-
лого нрава, поссорившись с
женихом Алексеем, желает
обязательно выйти замуж за
солидного непьющего чело-
века.

P.S.Вдогонку….
Приглашение на свадьбу

от еврейской мамы:
"С сожалением вы пригла-

шаетесь на свадьбу моего
превосходного сына врача и
какой-то голодранки, имя
которой я не запомнила. Са-
мая большая катастрофа в
истории нашей семьи сос-
тоится в 9 вечера, в суббо-
ту, 8 сентября."
И ЕЩЕ...

Один купец из Екатери-
нославской губернии и вов-
се приложил к тексту объ-
явления "Баланс на 1 янва-
ря 1907 г. движимого и нед-
вижимого имущества", где
перечисляется вся собст-
венность жениха, ее стои-
мость и статус: "1. Имение
в Полтавской губернии -
175000. Заложено в Полтав-
ский Земской банк 24000.
2. Имение в Курской губер-
нии - 20000. Заложено в Ха-
рьковский Земской банк -
5400. 3. Доходный дом на
Соборной улице - 25000 руб.
Не заложен…" Внизу обсто-
ятельного списка - пометка
"С подлинным верно".
Авторы объявлений этого

типа - преимущественно
мужчины, но и деловые
женщины иногда попадают-
ся:

"Очень интересная барыш-
ня (блондинка, с темными
глазами) со средствами; же-
лает выйти замуж. Только за
обладающего хотя бы одним,
но очень крупным достоин-
ством".

ШУТНИКИ
Те, кто не мог похвастать-

ся движимым и недвижимым
имуществом, пускали в ход
иронию. В остроумии уп-
ражнялись и женихи, и не-
весты.

"Я беден и уродлив. Ищу
полнейшего контраста. Жен-
щина, откликнись".

"Люблю противоположнос-
ти! Я не очень хороша, но
желала бы мужа красиво-
го; я не слишком молода, но
выбрала бы мужа не ста-
рого; я ровно ничего не
имею, но искала бы мужа
очень и очень богатого, а
т.к. дворянка сама, то пред-
почла бы его из купечест-
ва. Адрес для письма жела-
ющим со мной сойтись на
кратком жизненном пути на-
шего человеческого организ-
ма в рост движения бес-
предельной вечности: Киев,
Александровская ул., 5, но-
вому русскому художнику".

"Поэт-безумец, мистичес-
кий анархист, ходящий над
безднами, призывает из да-
лей ту, что дерзнет с ним
рука об руку пройти житей-
ский путь и познать все.
Предложение серьезно".
ДЕЛОВЫЕ ЛЮДИ
Этот типаж - полная про-

тивоположность предыдуще-
му. Каждая строчка сухого,
лаконичного текста призва-
на показать: я занятой че-
ловек, мне глупостями за-
ниматься некогда, у вас то-
вар - у нас купец.

"Солидный офицер, пол-
ковник действительной

службы желает иметь честь
стать мужем жизнерадост-
ной, интересной и интелли-
гентной особы. Я - эстетик
и потому некрасивых прошу
оставить мою исповедь без
внимания".

"37 лет, из общества (не
москвич) с изысканным вку-
сом желает встретиться с
изящной особой, действите-
льно из общества (а не ин-
теллигенткой или служащей),
эксцентричной, разделяю-
щей его вкусы. Признавая
только впечатления первой
встречи, прошу избавить от
переписки".
Некоторые объявления

больше похожи на коммер-
ческие предложения:

"Немедленно шатен, 36 лет,
состоящий на государствен-
ной службе, жалованья 1700
руб. в год, желает жениться
на особе, располагающей от
50 до 100 и более тыс. руб.
Средства необходимы для
раздела выгодного имения,
которое приобретается на
имя жены. Национальность,
лета, наружность, прошлое
- безразлично".

"Жену, компаньонку с ка-
питалом в 5 тысяч, ищет со-
лидный господин 35 лет, от-
крывающий столовую. Дело
обещает громадный успех".

"Кинорежиссер, 26 лет,
серьезный, ищу жену-друга,
любящую искусство, с ка-
питалом не менее 40 000
руб. для собственного про-
изводства кинематографи-
ческих лент. Звание и кра-
сота безразлично"
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05.20 "Давай поженимся!" (16+) 06.00 Телеканал "Доброе ут-
ро. Суббота" 09.45 "Слово пастыря" (0+) 10.00 Новости (с суб-
титрами) 10.15 "На дачу!" с Наташей Барбье (6+) 11.15 "Ви-
дели видео?" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Виде-
ли видео?" (6+) 14.15 "Белка и Стрелка. Карибская тайна".
Аним. фильм (6+) 15.50 Ко дню рождения Натальи Гундаре-
вой. "О том, что не сбылось" (12+) 16.50 К 125-летию Фаины
Раневской. "Красота - страшная сила" (12+) 17.50 "Сегодня
вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Клуб Веселых и Наход-
чивых". Встреча выпускников-2021 (16+) 23.15 Комедия "Су-
перБобровы. Народные мстители" (16+) 00.50 Ко дню рожде-
ния Натальи Гундаревой. "О том, что не сбылось" (12+) 01.45
Фильм Аллы Суриковой "Хочу в тюрьму" (16+) 03.20 Фильм
"Вурдалаки" (12+) 04.40 "Наедине со всеми" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Шифр". Многосерийный фильм (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 07.00 Выборы-2021 08.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе утро"
10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45
"Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Музыкальный
фестиваль "Жара" в Москве. Гала-концерт (12+) 23.20 "Ве-
черний Ургант" (16+) 00.10 Наталия Медведева, Никита Пан-
филов, Ирина Гринёва, Гарик Харламов в комедии "30 свида-
ний" (16+) 01.50 Богдан Ступка, Игорь Петренко, Алена Ба-
бенко в фильме Павла Чухрая "Водитель для Веры" (16+)
03.45 "Наедине со всеми" (16+) 04.30 "Модный приговор" (6+)

05.35 Евгений Леонов в фильме "Донская повесть" (12+) 06.00
Новости 06.10 "Донская повесть" (12+) 07.20 "Играй, гармонь
любимая!" (12+) 08.00 "Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+)
09.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Но-
вости (с субтитрами) 10.15 Жанна Бадоева в проекте-путе-
шествии "Жизнь других" (12+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00
Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 "Ири-
на Печерникова. Мне не больно" (12+) 14.35 Фильм "Дожи-
вем до понедельника" (12+) 16.35 "О чем молчал Вячеслав
Тихонов" (12+) 17.25 Премьера. "Дмитрий Нагиев. Портрет"
(16+) 19.05 "Три аккорда" (16+) 21.00 "Время" 22.00 Премье-
ра. Фильм "Один вдох" (12+) 23.45 "Владимир Мулявин. "Пес-
няры" - молодость моя" (16+) 01.20 Фильм "Герой" (12+) 02.40
"Наедине со всеми" (16+) 03.25 "Модный приговор" (6+) 04.15
"Давай поженимся!" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 28 августа

Воскресенье, 29 августа

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.45 60 минут 14.00
Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55
Дуэт по праву 16.50 Новости культуры 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.45 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
ВЕСТИ. МЕСТНОЕ ВРЕМЯ. 21.00 Торжест-
венное закрытие Международного конкур-
са молодых исполнителей "Новая волна-
2021" 23.10 Если бы да кабы 00.55 2 ВЕР-
НИК 2 01.35 Двое в новом доме 02.50 Де-
вушка в приличную семью 04.30 Судьба че-
ловека с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России. Суббота 09.00 Вес-
ти. Местное время 09.15 Местное
время. Суббота 09.30 По секрету все-
му свету 09.55 Формула еды. Алтай-
ский край, сыр Гауда 10.15 Пятеро
на одного 11.00 Вести 11.30 Сто к
одному 12.15 Смотреть до конца 13.20
Доктор Мясников 14.20 Пятый этаж
без лифта 18.05 Привет, Андрей! 20.00
Вести в 20:00 21.00 Без тебя 00.30
Романтика романса 01.20 Куда ухо-
дят дожди 04.20 Услышь мое сердце

05.55 По секрету всему свету 06.30 Если
бы да кабы 08.15 Диалоги о животных. Са-
фари Парк в Геленджике 09.00 Местное вре-
мя. Воскресенье 09.35 Пешком... Москва -
Можайское шоссе 10.05 Устами младенца
10.45 Когда все дома с Тимуром Кизяковым
11.30 Сто к одному 12.15 Большая пере-
делка 13.15 Парад юмора 14.35 Дорогой
мой человек 16.35 Держи меня за руку 20.00
Вести недели 22.00 Москва. Кремль. Путин
22.40 Воскресный вечер с Владимиром Со-
ловьевым 01.35 Гетто. Фильм Николая Сва-
нидзе 02.25 Подари мне немного тепла 04.00
Дорогой мой человек

Суббота, 28 августа

Понедельник, 30 августа

Вторник, 31 августа

Среда, 1 сентября

Четверг, 2 сентября

Понедельник, 30 августа

Вторник, 31 августа

Среда, 1 сентября

Четверг, 2 сентября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+)
11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтит-
рами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Муж-
ское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На са-
мом деле" (16+) 19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.30 Екатерина Вилкова, Елена Панова, Марьяна
Спивак, Сергей Пускепалис в многосерийном фильме
"Шифр" (16+) 23.40 К 70-летию Алексея Учителя. Пре-
мьера. "Учитель как призвание" (12+) 00.30 "Время по-
кажет" (16+) 04.05 "Шифр". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Шифр". Многосерийный фильм (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 07.00 Выборы-2021 08.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе утро"
10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом де-
ле" (16+) 19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30
"Шифр". Многосерийный фильм (16+) 22.35 "Сергей Гармаш.
"Какой из меня Ромео!" (12+) 23.30 "Наедине со всеми" (16+)
00.20 "Время покажет" (16+) 03.25 "Давай поженимся!" (16+)
04.05 "Шифр". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" (6+) 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 07.00 Выборы-2021 08.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить
здорово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Муж-
ское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Шифр". Мно-
госерийный фильм (16+) 22.35 "Валентин Гафт. "Чужую жизнь
играю, как свою" (12+) 23.30 "Наедине со всеми" (16+) 00.20
"Время покажет" (16+) 03.25 "Давай поженимся!" (16+) 04.05
"Шифр". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" (6+) 06.00 Теле-
канал "Доброе утро" 07.00 Выборы-2021 08.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе
утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Шифр". Многосерийный
фильм (16+) 23.40 К 80-летию писателя. "Написано Сер-
геем Довлатовым" (16+) 00.35 "Время покажет" (16+)
03.55 "Шифр". Многосерийный фильм (16+)

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.45 60 минут 14.00 Вес-
ти 14.30 Вести. Местное время 14.55 Дуэт
по праву 16.50 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.45
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 Перекати-поле. Серия
4 22.20 Перекати-поле. Серия 5 23.15
Выборы 2021. Дебаты 00.25 Вечер с Влади-
миром Соловьевым 02.30 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.45 Линия жизни. Елена Шубина
03.35 Новости культуры 03.55 Цветы зла 04.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.45 60 минут 14.00
Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55
Дуэт по праву 16.50 Новости культуры 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.45 60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05
Вести. Местное время 21.20 Перекати-по-
ле. Серия 6 22.20 Перекати-поле. Серия 7
23.15 Выборы 2021. Дебаты 00.25 Вечер с
Владимиром Соловьевым 02.30 Вести-
Санкт-Петербург 02.45 Ушел, чтобы остать-
ся. Сергей Довлатов 03.25 Новости куль-
туры 03.45 Цветы зла 04.30 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.45 60 минут 14.00 Вес-
ти 14.30 Вести. Местное время 14.55 Дуэт
по праву 16.50 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.45
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 Перекати-поле. Серия
8 22.20 Перекати-поле . Серия 9 23.15
Выборы 2021. Дебаты 00.25 Вечер с Влади-
миром Соловьевым 02.30 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.45 Искусственный отбор 03.25 Но-
вости культуры 03.45 Цветы зла 04.30 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым

Пятница, 27 августаRTR Пятница, 27 августа

Воскресенье, 29 августа

05.00 "Прокурорская Проверка" 06.10 Владимир Фекленко,
Светлана Брюханова, Алексей Моисеев, Александр Воеводин
В Детективном Сериале "Мухтар. Новый След". "Спасатели",
"Флешка" 08.00 "Сегодня" 08.20 "Их Нравы" 08.55 "Поедем, По-
едим!" 09.35 "Готовим С Алексеем Зиминым" 10.00 "Сегодня"
10.25 "Главная Дорога" 11.00 "Кто В Доме Хозяин?" 12.15 "Жи-
вая Еда С Сергеем Малозёмовым" 13.10 "Квартирный Воп-
рос" 14.15 "Своя Игра" 16.00 "Сегодня" 16.25 "Следствие Ве-
ли..." 19.00 "Центральное Телевидение" С Вадимом Такменёвым
20.25 "Ты Не Поверишь!" 21.35 Никита Панфилов В Детектив-
ном Сериале "Пёс". "Ставки Сделаны", "Тролль" 23.40 "Между-
народная Пилорама" С Тиграном Кеосаяном 00.25 "Квартир-
ник Нтв У Маргулиса". "40 Лет Ленинградскому Рок-Клубу" 02.15
Сериал "Дикий-3". "Что В Чёрном Ящике?", "Последняя Битва"
(Заключительная)

05.40 "Эксклюзив" 06.05 "У Нас Выигрывают!". Лоте-
рейное Шоу 08.00 "Сегодня" 08.25 "Я Худею" 09.30 "Едим
Дома" 10.00 "Сегодня" 10.20 "Медицинские Тайны" 10.40
"Первая Передача" 11.10 "Чудо Техники" 12.00 "Дачный
Ответ" 13.05 "Нашпотребнадзор" 14.05 "Однажды..." 15.00
"Кремлёвские Дети". "Михаил Коллонтай. Сын Первой
И Единственной" (Заключительная) 16.00 "Сегодня" 16.25
"Следствие Вели..." 18.00 "Новые Русские Сенсации"
19.00 "Итоги Недели" С Ирадой Зейналовой 20.15 "Сек-
рет На Миллион" 22.05 "Звёзды Сошлись" 23.35 "Осно-
вано На Реальных Событиях". "Довгань-Шоу. Секрет
Фирмы" 02.35 Игорь Лифанов, Артём Мазунов, Марина
Баева В Детективном Сериале "Дикий-4". "Возвраще-
ние Героя", "Призрачные Гонщики"

НТВ-МИР

Суббота, 28 августа

Понедельник, 30 августа

Среда, 1 сентября

Четверг, 2 сентября

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшес-
твие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь. Возвращение".
"Rec", "И.О." (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Глухарь.
Возвращение". "И.О." (Продолжение), "Четвёртая Власть", "Точ-
ка" (Заключит.) 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Проис-
шествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк"
17.40 "Днк" 18.40 Сериал "Возмездие" 1-Я С. (Начало) 19.00
"Сегодня" 19.45 Сериал. "Возмездие" 1-Я С. (Продолжение),
2-Я С. 21.35 Сериал "Балабол-4". "Счастливый Шанс" 23.40
"Основано На Реальных Событиях". "Довгань-Шоу. Секрет
Фирмы" 1-Я С. 00.25 "Сегодня" 00.40 Эдуард Флёров, Нико-
лай Козак, Михаил Горевой, Елена Полякова, Михаил Павлик
В Детективном Сериале "Легавый" 17-18-Я С. 02.35 Игорь
Лифанов, Артём Мазунов, Марина Баева В Детективном Се-
риале "Дикий-4". "Детки В Клетке", "Волк В Овечьей Шкуре"

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий". "Полиция", "Всё
Из-За Бюрократии" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал.
"Пятницкий". "Всё Из-За Бюрократии" (Продолжение), "Про-
ект", "Урок" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк" 17.40
"Днк" 18.40 Сериал "Возмездие" 3-Я С. (Начало) 19.00 "Сегод-
ня" 19.45 Сериал. "Возмездие" 3-Я С. (Продолжение), 4-Я С.
21.25 Сериал "Балабол-4". "Отдых На Солнце" 23.25 "Основано
На Реальных Событиях". "Довгань-Шоу. Секрет Фирмы" 2-Я С.
00.15 "Сегодня" 00.25 Сериал "Легавый" 19-20-Я С. 02.20 Игорь
Лифанов, Артём Мазунов, Марина Баева В Детективном Се-
риале "Дикий-4". "Фабрика Компромата", "Охота На Мэра"

05.45 "Спасатели" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятниц-
кий". "Сила Слова", "Кровь На Дороге" (Начало) 10.00 "Сегодня"
10.25 Сериал. "Пятницкий". "Кровь На Дороге" (Продолжение),
"По Счёту", "Неизвестные" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное
Происшествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк"
17.40 "Днк" 18.40 Сериал "Возмездие" 5-Я С. (Начало) 19.00
"Сегодня" 19.45 Сериал. "Возмездие" 5-Я С. (Продолжение), 6-
Я С. 21.25 Сериал "Балабол-4". "Бои Без Правил" 23.40 "Осно-
вано На Реальных Событиях". "Довгань-Шоу. Секрет Фирмы" 3-
Я С. 00.25 "Сегодня" 00.40 "Поздняков" 01.00 Эдуард Флёров,
Николай Козак, Михаил Горевой, Елена Полякова, Михаил Пав-
лик В Детективном Сериале "Легавый" 21-22-Я С. 02.55 Игорь
Лифанов, Артём Мазунов, Марина Баева В Детективном Сери-
але "Дикий-4". "Секта" 04.40 "Прокурорская Поверка"

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий". "Свидетель",
"Долг" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Пятницкий".
"Долг" (Продолжение), "Противостояние", "Возвращение" 13.00
"Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшествие" 14.00 "Место
Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк" 17.40 "Днк" 18.40 Сериал
"Возмездие" 7-Я С. (Начало) 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал.
"Возмездие" 7-Я С. (Продолжение), 8-Я С. 21.30 Сериал "Ба-
лабол-4". "Колесо Фортуны" 23.35 "Основано На Реальных Соб-
ытиях". "Довгань-Шоу. Секрет Фирмы" 4-Я С. 00.20 "Сегодня"
00.35 "Чп. Расследование" 01.05 Сериал "Легавый" 23-Я С., 24-
Я С. (Заключит.) 03.00 Игорь Лифанов, Артём Мазунов, Мари-
на Баева В Детективном Сериале "Дикий-4". "Вышнегорский
Куршавель" 04.45 "Прокурорская Поверка"
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05.20 "Большие Родители" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25
"Чрезвычайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Максим
Аверин, Денис Рожков, Владимир Фекленко, Виктория Тара-
сова В Детективном Сериале "Глухарь. Возвращение". "Но-
ябрь", "Собачник" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Глу-
харь. Возвращение". "Собачник" (Продолжение), "Другой", "Ког-
тистый Зверь" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Проис-
шествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк"
17.40 "Жди Меня" 18.35 Сериал "Динозавр-2" 9-Я С. (Начало)
19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал. "Динозавр-2" 9-Я С. (Продолже-
ние), 10-Я С. (Заключительная) 21.20 Сериал "Балабол-4". "Под-
става" 23.25 "Своя Правда" С Романом Бабаяном 01.20 Игорь
Лифанов, Марина Баева, Артём Мазунов В Детективном Се-
риале "Дикий-3". "Старый Враг", "Золото Мафии"

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.45 60 минут 14.00
Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55 Дуэт
по праву 16.50 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.45
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 Перекати-поле. Серия
1 22.20 Перекати-поле. Серия 2 23.20 Пе-
рекати-поле. Серия 3 00.15 Вечер с Влади-
миром Соловьевым 02.10 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.25 Энигма. Елена Стихина 03.05
Новости культуры 03.25 Цветы зла 04.20 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым
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22 августа 2021 года, по
окончании Божественной ли-
тургии в кафедральном со-
борном Храме Христа Спа-
сителя в Москве, в Тронном
зале Патриарших покоев хра-
ма состоялось вручение Свя-
тейшему Патриарху Москов-
скому и всея Руси Кириллу
юбилейной медали "Россий-
ский фонд мира - 60 лет",
сообщает Патриархия.ru.
Памятную награду Пред-

стоятелю Русской Право-
славной Церкви за актив-
ную деятельность по духов-
ному возрождению России,
большой вклад в развитие
межконфессионального диа-
лога и многолетнюю мирот-
ворческую миссию вручил
председатель Комитета Го-
сударственной Думы ФС РФ
по международным делам,
председатель правления
Международного обществен-
ного фонда "Российский фонд
мира" Л.Э. Слуцкий.
На награждении присут-

ствовали первый замести-
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Россиянин Владимир Орлов

стал победителем фотоконкурса
OrthPhoto Awards, который явля-
ется крупнейшим из правос-
лавных, которые проводились ког-
да-либо, рассказал РИА Новости
член жюри конкурса, руководи-
тель фотослужбы Пресс-службы
Патриарха Московского и всея
Руси священник Игорь Палкин.
Международный фотоконкурс

OrthPhoto Awards завершился в
августе в Центре православной
культуры в Белостоке (Польша).
Как уточняют на сайте конкурса,
в нем приняли участие более 650
фотографов из почти 30 стран, а
международное жюри состояло из
21 человека.

"Я согласен с выбором жюри -
мне тоже больше всего понравил-
ся Орлов, его замечательные ра-
боты про Афон. Хоть он непрофес-
сиональный фотограф, это его дав-
нее, сердечное увлечение. Немно-
го жаль, что в конкурсе не приня-
ли участия другие замечательные
российские фотографы, хотя на-
ших фотографов было больше по-
ловины. Но это только начало: ор-
ганизаторы хотели бы сделать кон-
курс ежегодным. Дай Бог", - ска-
зал священник Игорь Палкин.

"Идея конкурса принадлежит
Александру Василюку - руково-
дителю польского ресурса
OrthPhoto. Можно сказать, это
инициатива Польской Православ-
ной Церкви. Организаторы офи-
циально обратились ко всем По-
местным Православным Церквям.
Меня священноначалие Русской
Православной Церкви делегиро-
вало поучаствовать в жюри", -
рассказал священник. Сам Игорь
Палкин занимается фотографией
уже 27 лет - "когда крестился,
одновременно увлекся фотографи-
ей". "Чтобы понять, что такое цер-
ковная жизнь, надо начать ей
жить. Поэтому мой совет, чтобы
фотографии были по-настоящему
глубокие, а не просто случайные
удачи - надо начать жить церков-
ной жизнью, постараться разгля-
деть во внешнем, что многих прив-
лекает, еще более красивое внут-
реннее и его полюбить", - заклю-
чил собеседник агентства.
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тель председателя правле-
ния Российского фонда ми-
ра Е.В. Сутормина и депу-
тат Государственной Думы
ФС РФ , советник мэра
Москвы, советник Патриар-
ха Московского и всея Руси

по вопросам строительства,
куратор Программы строи-
тельства православных хра-
мов в Москве В.И. Ресин.
В своем ответном слове

Патриарх Кирилл отметил,
что в советское время Фонд

мира был единственной об-
щественной организацией,
куда были открыты двери
для Русской Православной
Церкви. "Церковь находи-
лась в полной изоляции от
общественной жизни, но
Фонд мира не мог быть
закрыт для верующих людей,
которые в тяжелейших по-
литических условиях холод-
ной войны осознавали опас-
ность вооруженных конфлик-
тов, особенно с использова-
нием оружия массового
уничтожения, и принимали
активное участие в деятель-
ности миротворческих орга-
низаций, в первую очередь
такой уважаемой, как Фонд
мира. Помимо прямого наз-
начения фонда, помимо пря-
мой цели и причины участия
в нем Русской Православной
Церкви была и другая, очень
важная причина. Церковь на-
ходилась в гетто, в изоля-
ции, но Фонд мира был той
платформой, на которой Цер-
ковь развивала свои отно-

шения с миром науки, с ми-
ром искусства, с литера-
турным миром, с интеллек-
туальными, культурными ор-
ганизациями нашей страны,
с которыми прямые отноше-
ния Церкви были запре-
щены. Всё это в каком-то
смысле подготавливало пе-
ремены в нашей обществен-
ной жизни, а Церковь нашу
обогащало опытом. И нес-
мотря на то, что в послесо-
ветское время как Русская
Церковь, так и Фонд мира,
другие миротворческие ор-
ганизации подвергались кри-
тике, мы всегда осознавали,
насколько важным было для
Русской Православной Цер-
кви во времена СССР учас-
твовать в работе Фонда ми-
ра и других миротворческих
организаций", - подчеркнул
Патриарх.
Святейший Патриарх Ки-

рилл является членом прав-
ления Международного об-
щественного фонда "Россий-
ский фонд мира" с 2009 года.

На берегу Чудского озера вблизи
деревни Самолва Гдовского полным
ходом идет сборка элементов ме-
мориального комплекса "Князь Алек-
сандр Невский с дружиной", пере-
дает Псковская Лента Новостей.
Масштабная скульптурная компози-
ция будет состоять из конных фигур
Александра Невского, его брата и
воеводы, а также шести спешивших-
ся витязей.
Мемориальный комплекс "Князь

Александр Невский с дружиной"
создается по поручению президен-
та России Владимира Путина и по
инициативе председателя Патриар-
шего совета по культуре, митропо-
лита Псковского и Порховского Ти-
хона (Шевкунова). Возведением ме-

Под ногами русских витязей дос-
пехи поверженного врага. Наверху
- изображение "Спаса Нерукотвор-
ного" на главном знамени воинства.
Скульптуры высотой 15 метров бу-
дут установлены на 6-метровом на-
сыпном кургане.
Кроме скульптурной композиции,

в мемориальном комплексе размес-
тится диорама "Ледовое побоище"
(сейчас она временно находится в
Третьяковской галерее) и артефакты,
обнаруженные на дне Чудского озе-
ра в ходе Научной поисковой экспе-
диции Российского военно-истори-
ческого общества.

18 августа 2021 года, в ка-
нун праздника Преображе-
ния Господня, митрополит
Петрозаводский и Карель-
ский Константин совершил
всенощное бдение в храме
Покрова Пресвятой Богоро-
дицы на острове Кижи. Его
Высокопреосвященству
сослужили: настоятель Спа-
со-Преображенского прихо-
да о. Кижи протоиерей Па-
вел Лехмус; настоятель Свя-
то-Троицкого Клименецкого
монастыря игумен Алек-
сандр (Марченко); ключарь
Илиинского храма г. Петро-
заводска иеромонах Арка-
дий (Лозовский); протодиа-
кон Владимир Морозов. За
богослужением молились
жители Заонежья, а также
гости из Карелии и много-
численные туристы и па-
ломники. 19 августа, в день
праздника, глава Карель-
ской митрополии освятил
Преображенскую церковь
Кижского погоста и совер-
шил в новоосвященном хра-
ме Божественную литургию,
сообщает Патриархия.ru.
Богослужебные песнопе-

ния исполнил хор певчих
Кижского прихода.
Праздничные колоколь-

ные звоны исполнили из-
вестные российские звона-
ри - участники фестиваля
колокольных звонов "Киж-
ский благовест", который
проходит на острове с 18
до 21 августа.
В завершение митропо-

лит Петрозаводский Конс-
тантин поблагодарил дирек-
тора Государственного ис-
торико-архитектурного и
этнографического музея-
заповедника "Кижи" Е.В.
Богданову и сотрудников
музея за проведение мас-
штабных реставрационных
работ. Архиерей также поз-
дравил собравшихся с ис-
торическим событием - ос-
вящением церкви Преобра-
жения Господня Кижского
погоста. С ответным сло-
вом выступили Е.В. Богда-
нова и настоятель Преоб-
раженского храма прото-
иерей Павел Лехмус.
Историко-архитектурный

и этнографический музей-
заповедник "Кижи" - один из
крупнейших в России музе-
ев под открытым небом. В
составе архитектурной кол-
лекции музея 82 памятни-
ка. Основу составляет ан-
самбль Кижского погоста с

церковью Преображения
Господня, которую венчают
22 главы. Кижский погост
включен в список Всемир-
ного наследия ЮНЕСКО.
За время своего более

чем 300-летнего существо-
вания Преображенская
церковь Кижского погоста
несколько раз подверга-
лась ремонту и обновлени-
ям. Первые значительные
изменения произошли в
начале XIX века, когда бре-
венчатые срубы снаружи
обшили тесом, а с 1822 го-
да началась обивка желе-
зом глав храма. На ремонт
из-за появления аварийных
участков конструкций цер-
ковь впервые закрыли в
1965 году, открыв ее че-
рез год.
В 1980 году эксперты за-

фиксировали критическое
состояние Преображен-
ской церкви с возможным
переходом из предаварий-

ного состояния в аварий-
ное. Принимается решение
о закрытии объекта для по-
сетителей. К 1982 году в
храме монтируется метал-
локаркас, на котором па-
мятник деревянного зодчес-
тва находился долгое вре-
мя, постоянно велись про-
тивоаварийные работы.
Вплоть до 2001 года, когда
появился первый проект,
предусматривающий лиф-
тинг конструкций, профес-
сиональное сообщество ве-
ло споры о методах, с ко-
торыми следует подходить
к реставрации доминанты
Кижского погоста.
Первый пробный лифтинг

- метод реставрации с по-
дъемом конструкций храма
и поэтапной заменой прог-
нивших бревен без полной
разборки памятника - про-
вели в 2004 году. К полно-
масштабным работам спе-
циалисты-реставраторы
приступили в 2009 году. На
эти цели было направлено
508 млн рублей. За десять
лет специалисты отрестав-
рировали 742 бревна из 2
550 элементов, составляю-
щих храм. Важным этапом
реставрации стала работа
над 16 деревянными глав-
ками, на которых заменили
34 тыс. лемешин - традици-
онных черепиц из осины.
Особый интерес представ-
ляет иконостас конца XVII -
начала XVIII века, он сохра-
нился целиком.

мориала занимается Российское во-
енно-историческое общество (РВИО)
при поддержке Министерства обо-
роны России. Воплотил образ вои-
нов в бронзе скульптор Виталий Ша-
нов.

Награду Патриарху Московскому и всея Руси Кириллу вручил
председатель Комитета Государственной Думы ФС РФ по
международным делам, председатель правления Международного
общественного фонда "Российский фонд мира" Л.Э. Слуцкий



27 август - 2 септември 2021
13. ГЕОПОЛИТИКА

Страницата подготви
Светлана Михова

Напоследък започна да се
изяснява как събитията в
Афганистан се възприемат
не само от онези, които го
удариха на бягство от там,
но от другите, които оста-
наха на място, т.е. от Моск-
ва и Пекин и от някои реги-
онални държави. Както е из-
вестно, посолството на Ру-
сия в Кабул продължи да
работи и новите власти га-
рантираха охраната му. Съ-
щото се отнася и за т.нар.
кабулски Чайна-таун.
Пекин изказа такава по-

зиция: "Дали Китай ще ус-
танови нови дипломатичес-
ки отношения с Афганистан
ще може да се каже само
след като там бъде сфор-
мирано толерантно и откри-
то правителство, което в
достатъчна степен да пред-
ставлява интересите на
страната". От китайското
външно министерство доба-
виха, че ще окажат възмож-
но всяка помощ на Афганис-
тан, щом ситуацията там се
стабилизира.
Едновременно с това бя-

ха посочени условията, при
които подобно сътрудничес-
тво е възможно. На първо
място Пекин настоява нови-
ят режим да скъса всички
връзки, с които и да било
терористични организации.
Предупреждението на Пекин
е повече от ясно: там очак-
ват не само на думи, но и
на дело режимът на тали-
баните да се откаже да под-
държа уйгурските джиха-
дисти, преселили се от ре-
гиона Синдзян в съседните
страни от Средна Азия, но
без да се откажат от пла-
новете си. В случая с Русия
формулата е същата само
че като терористи са посо-
чени други формирования,
базирани в Узбекистан и
други съседни страни.
За Москва и Пекин бър-

зото завземане на властта
от талибаните не е най-ло-
шият вариант. От много зли-
ни е по-добре един режим,
който твърдо държи власт-
та в цялата страна, откол-
кото няколко слаби режи-
ма. Китайските вестници на-
помнят, че от 2001 година
насам американските войс-
ки в Афганистан са убили над
30 хиляди мирни жители, ра-
нили са над 60 хиляди, пре-
върнали са в бежанци 11 ми-
лиона. Не става дума за вът-
решни сблъсъци, а за жер-
тви само на американските
военни. Именно САЩ само
през 2019 година са нанес-
ли 6825 удара с безпилотни
самолети и са хвърлили 7423
бомби - по 20 на ден. Зато-
ва днес дори лошата ста-
билност се оказва по-доб-
ра от хаоса, който бе досе-
га.
Впрочем, именно затова

талибаните вече водиха пре-
говори и с Москва, и с Пе-
кин. Ясно е, че на тях е ста-
вал пазарлък за бъдещите
отношения. Основното е две-
те страни да не се бъркат
в устройството на новата
афганистанска власт, а тя
няма да поощрява терориз-
ма на тяхна територия. До
конкретни споразумения все
още е далеч, но е ясно кой
няма да участва в тях. Из-
вестно е, че държавният
секретар на САЩ Антъни
Блинкен разговаря с руския
и китайския си колеги за
оказване на техническа по-

Êîâàðñòâîòî íà äâîéíèòå ñòàíäàðòè
На фона на
позорното си
бягство от
Афганистан
Западът започва
ново боричкане
за страната

мощ при бягството на аме-
риканския контингент от Ка-
бул. Само че в китайските
медии изтече информация:
американците не трябва да
участват в преговорите за
Афганистан, тъй като те ве-
че не крият задоволството
си от това, че събитията в
тази страна ще доведат до
проблеми за Китай, особе-
но ако настъпи оживление
сред уйгурските сепаратис-
ти и те намерят подкрепа в
лицето на талибанския ре-
жим. Ако същите проблеми
възникнат и за Русия, САЩ
биха били особено доволни.
Това са единствените плю-
сове за Америка след 20-
годишната война. Всичко ос-
танало беше проиграно.
За позицията на Пекин е

характерно експертното
мнение, че Пекин с нищо не
е длъжен да помага на Ва-
шингтон в региона. До голя-
ма степен то се споделя и в
Москва. САЩ изграждат от-
ношенията си с Русия и Ки-
тай по формулата "където
трябва - конкуренция, къ-
дето е изгодно - сътрудни-
чество, когато се налага -
вражда". И за Китай, и за
Русия обаче такава логика
е неприемлива. Сътрудни-
чеството винаги трябва да
носи полза за всички стра-
ни. Ако САЩ с една ръка
подкрепят силите на джиха-
да по границите на Русия и
Китай, те в никакъв случай
няма да подкрепят с друга-
та ръка.
Афганистанската катаст-

рофа още дълго ще разяж-
да американската политика
и резултатите ще се появя-
ват по най-неочаквани нап-
равления, а в Средна Азия
и в Близкия изток ще бъдат
бързи и неизбежни. Най-
чувствителни ще бъдат в
сложната история отноше-
нията с Пакистан - някога
най-верният съюзник на
САЩ в целия регион. С по-
редната афганистанска ка-
тастрофа много неприятнос-
ти очакват САЩ. Операция-
та по опитомяването на та-
либаните и опитите да бъ-
дат накарани да възприемат
т.нар. цивилизовано поведе-
ние и ценности е трудна и
дори невъзможна задача.
Изтеглянето на американ-

ския контингент от Афганис-
тан ще се използва от Мос-
ква, Пекин и Техеран и дру-
ги неприятелски на САЩ
страни за постигане на тех-
ните стратегически цели и
за противодействие на аме-
риканското влияние в све-
та, смята анализаторът от
вашингтонския Център за
политика на сигурността Ма-

йя Карлин. "Лошите играчи
се подреждат на опашка, за
да запълнят вакуума в Аф-
ганистан в резултат от на-
пускането на САЩ. Иран,
Катар, Русия и Китай искат
да са сигурни, че в страна-
та ще има преговори и те
ще установят партньорски
отношения с войнстващия
ислямистки режим, който за
броени седмици завзе стра-
ната", пише тя в изданието
The National Interest.
Карлин припомня, че ня-

колко дни до изтеглянето на
САЩ официални лица от Те-
херан, Пекин и Москва са
участвали в срещи и са пла-
нирали бъдещи разговори с
важни фигури от страна на
талибаните. "Независимо от
идеологическите разногла-

сия, Иран и Катар споделят
радикални ислямистки въз-
гледи и в миналото подкре-
пяха екстремистки движе-
ния. Москва и Пекин може
да имат различни дългосроч-
ни цели по отношение на Аф-
ганистан, но и двете страни
целят да подкопаят амери-
канската мощ и да засилят
икономиките си", отбелязва
авторката .  Според нея
Иран, който има добър опит
в използването на "меката
сила" за постигане на свои-
те цели, може силно да пов-
лияе на развитието на съ-
битията в Афганистан и да
засили връзките си с други
страни в региона, включи-
телно с Москва и Пекин.
В статията се обръща

внимание и на огромните
природни ресурси на Афга-
нистан, сред които желязо,
газ, злато, мед и литий -
особено необходим за про-
изводството на акумулато-
ри. Като най-голям експор-
тьор в света, Китай иска да
монополизира световните
запаси на полезни изкопае-
ми. Идването на власт на

новия режим в Кабул съз-
дава благоприятни условия
за Пекин да постигне мак-
симума на своите амбици-
озни икономически цели и
да включи Афганистан като
свързващо звено в своите
планове. Колкото до Русия,
вашингтонският експерт
смята, че тя "ще използва
момента за манипулации".
Според Карлин въпросни-

те "манипулации" се състо-
ят в това, че Москва сега
ще обърне първостепенно
внимание на проблемите на
сигурността по своите гра-
ници и едновременно с то-
ва ще укрепва военното си
присъствие в Близкия изток.
Оттук се прави изводът, че
Москва и Пекин ще обеди-
нят усилията си и на меж-
дународни форуми ще зае-
мат противни на САЩ пози-
ции. "Хаосът и скоростта, с
която талибаните завзеха
страната, дават сигнал за
сътресение в световния ред,
управляван досега от САЩ.
Това ще бъде процес, който
ще се съпровожда от чо-
вешки жертви и от завръ-
щането на радикалния ис-
лямистки режим, и дългос-
рочните му последици с го-
дини ще преследват САЩ".
На тази песимистична нота
завършва статията на ва-
шингтонския анализатор.
Интересна е липсата на

елементарна логика в пуб-
ликацията. Жалко и страш-
но е, че това абсурдно мис-
лене е характерно не само

за отделни т.нар. експерти,
а за мнозинството от запад-
ния елит. Превърнало се е
в база, на която се вземат
важни политически реше-
ния, в канава за морала на
цялото западно общество,
което си е самовнушило, че
има право да гледа с пре-
възходство на целия оста-
нал свят, да го поучава, уп-
равлява и когато реши - да
го наказва и разрушава.
Провалът в Афганистан оба-
че демонстрира една много
важна особеност на запад-
ната неолиберална, егоис-
тична и по своята същност
тоталитарна философия и
поведение: оказа се, че при-
лаганите двойни стандарти
са като нож с две острие-
та. В един момент той не-
избежно ще пореже и онзи,
който го използва.
Русия и Китай са обвиня-

вани във всички "грехове",
присъщи на САЩ и техните
съюзници от НАТО, но там
те не се възприемат като
нещо осъдително, а напро-
тив - като дълг и достойнст-
во. Първо Западът обявява

Русия и Китай за "злостни и
опасни врагове", а после не-
годува, че двете страни му
противодействат. Като прес-
тъпление се поднася стре-
межът на Москва и Пекин
да засилват влиянието си в
географския регион, в кой-
то са разположени, а дик-
татът на морски далечни
страни в същия регион тряб-
ва едва ли не да се благос-
лавя. Русия и Китай се уп-
рекват, че искат да разви-
ват и укрепват икономики-
те си, а на Запад това е ед-
на от най-естествените и
благородни амбиции на вся-
ка държава. Като страшно
злодеяние са сочат прего-
ворите на руски и китайски
дипломати с лидери на та-
либаните, а забравят, че
още Тръмп установи контакт
с талибаните и сключи с тях
любимата си "сделка" за из-
тегляне на войските на САЩ
от Афганистан. Променя по-
литиката си и Брюксел - ев-
ропейски лидери един през
друг дават идеи как да се
спогодят с новия режим в
Кабул, за да не ги изпрева-
рят руснаците и китайците.
Всичко това говори, че

въпреки катастрофата, до
която политиката на Запада

доведе не само Афганистан,
но и целия регион и между-
народните отношения, САЩ,
страните от НАТО и навър-
тащите се около тях сате-
лити не са извлекли поука.
Полезно би било да обър-
нат внимание на думите на
Владимир Путин. Той им да-
ва точна рецепта в отгово-
ра си на въпрос за събити-
ята в Афганистан на прес-
конференцията при посеще-
нието на Ангела Меркел в
Москва: "Мисля, че много
политици на Запад стигат до
съзнанието, че не бива да
се натрапват отвън стандар-
ти на политическия живот и
поведение на други страни
и народи, без да се отчитат
техните особености - етни-
ческият им състав, религи-
озните и исторически тра-
диции. В края на краищата
такова осъзнаване трябва
да настъпи и да стане едно
от практическите правила за
осъществяване на реална-
та политика".

Войници на САЩ контролират наплива от афганистански бежанци на
летището в Кабул

Лидерът на талибаните Абдул Гани Бардар със свои помощници пристига в Москва на международна
конференция за постигане на мир в страната
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Уралският държавен ико-
номически университет /Ур-
ДИУ/ и Институтът по аграр-
но развитие в страните с
преходна икономика "Лейб-
ниц" /IAMO/ в Германия, ще
започнат разработка и реа-
лизация на образователни
проекти в сферата на Аграр-
но-промишления комплекс
/АПК/. Ректорът на УрДИУ
Яков Силин и директорът на
IAMO Томас Глаубен подпи-
саха международен мемо-
рандум  за "взаимно разби-
рателство между двете стра-
ни, обединяване на усилия-
та в разработката и реали-
зацията на образователни
проекти, програми за ака-
демична мобилност на про-
фесорско-преподавателския
състав, на обучаващите се
и други насоки на сътрудни-

Ðóñêè âóç è ãåðìàíñêè èíñòèòóò
ùå ðàáîòÿò â ñôåðàòà íà ÀÏÊ

чеството". За да подпише до-
кумента Томас Глаубен прис-
тигна в Екатеринбург, съоб-
щи пресслужбата на вуза.
Участниците в меморанду-

ма отбелязаха, че партньор-
ството в сферата на селс-
кото стопанство и разработ-
ката на проекти в АПК са
много важни за икономика-
та и обществото. "Съвмест-
ният опит на нашите органи-
зации с други вузове по це-
лия свят значи много за бъ-
дещето благополучие на пот-
ребителите. От това сътруд-
ничество ще спечелят об-
ществото, студентите, учени-
те", каза Силин на церемо-
нията по подписване на до-
кумента.
По думите на Глаубен 70-

80% от сътрудниците в инс-
титута са представители на

страни, с които институтът
има взаимни връзки, но
сред тях няма нито един от
Русия. "Много ми се иска
руските учени и студенти да
се окажат в екипа на инс-
титута и да могат да укреп-
ват и развиват международ-
ното научно сътрудничест-
во", каза Глаубен.

"Радваме се, че сключва-
те споразумение именно с
Уралския държавен иконо-
мически университет, защо-
то тук е събран прекрасен
екип от професионалисти,
увлечени от работата си.
Всяка година отбелязваме
голям прогрес както сред
преподавателите, така и
сред студентите. Свердлов-
ска област е открита за
всички, ние като гъба попи-
ваме максимално всички

В Уралския държавен икономически университет учат повече от 17
хил. студенти, работят около 600 преподаватели, сред които повече
от 80 са доктори на науките, 340 са кандидати на науките
предимно в сферата на икономиката и финансите. За 50-те години
от съществуването си вузът е подготвил повече от 160 хил.
специалисти за различни отрасли на народното стопанство

технологии, които днес се
прилагат не само в Русия,
но и в чужбина и се опитва-
ме да влагаме в практиката
тези технологии", каза и.д.

министърът на Агропромиш-
ления комплекс и потреби-
телския пазар на Свердлов-
ска област Светлана Ост-
ровска.

Ñïàñÿâàò äðåâåí ïàìåòíèê îò âðåìåòî íà Õðèñòîñ
Сред гъста гора в околнос-

тите на село Красное в Ха-
баровския край тече река
Патха, което в превод от мес-
тния език означава "спокой-
на". В кристално чистите й
води се въди сьомга. Тук, на
брега на малката, но богата
река преди няколко хилядо-
летия древен народ е пост-
роил селище. През 2020 г. на
останките от древна култура
се натъкнали строителите на
ново трасе за  електропро-
вод. Ако не беше строителс-
твото, наличието на археоло-
гическия паметник така ще-
ше да си остане в тайна. От-
критото селище археолозите
нарекоха Нижняя Пахта. Се-
га това е гора, в която през
зимата и през есента ясно
се очертават ями с правоъ-
гълна и кръгла форма. Това
са следи от жилища, които
древните хора строяли напо-
ловина в земята, където би-
ло по-лесно да се спасяват
от студовете и от дивите жи-
вотни.
По предварителни данни

селището се отнася към ран-
ния железен век - средата
на второто хилядолетие до
нашата ера и периода на

първото хилядолетие от на-
шата ера /преди около
2000-2500 години/. По това
време са се появили Римс-
ката империя и цивилизаци-
ята на маите, паднал е Кар-
таген, родил се е Исус.
"Предстои ни да извършим
доста работа - да датираме
селището и да установим
културната му принадлеж-
ност. Работата е там, че
културата на железния век
в низините на Амур е кла-
сифицирана лошо, защото е
необходим повече матери-
ал. Вече събрахме както
фрагменти, така и цели ка-
менни оръдия на труда, мик-
ропластини, много керами-

Îáîðóäâàõà ñ 90-òîííà âåðèãà
íîâ ðóñêè ëåäîðàçáèâà÷
Универсалните

ледоразбивачи с
атомен двигател
от проект 22220
са най-големите и
мощни в света.
Тяхната основна
задача е да оси-
гурят целогодиш-
но плаване в За-
падна Арктика. В
Балтийската ко-
рабостроителница в Санкт Петербург кораби натовариха
котвата, котвените вериги и швартовото устройство на
борда на атомния ледоразбивач "Урал". Швартовото уст-
ройство е съвкупност от механизми и въжета, чрез които
корабът се привързва към брега или друг кораб. Теглото
на една верига е 90 тона.
Наред с другите дейности по строителството на ледо-

разбивача, в завода се работи по зашиване на камбуза
(кухнята) и помещенията на централната контролна зала.

"Урал" е трети поред универсален ядрен ледоразбивач
по проект 22220. Килът на кораба бе положен през юли
2016 г., а той бе спуснат на вода през май 2019 г.
Предаването на кораба на клиента е насрочено за вто-

рата половина на 2022 година.
Универсалните ледоразбивачи с атомен двигател от про-

ект 22220 са най-големите и мощни в света. Тяхната ос-
новна задача е да осигурят целогодишно плаване в За-
падна Арктика. Корабите по този проект през следващи-
те години трябва да станат основата на гражданския флот
от ледоразбивачи на Русия.

ка, обработен камък. Наме-
рихме интересен фрагмент
от съд с богати орнаменти,
засега няма такъв аналог -
разказва за "Комсомольс-
кая правда" Евгений Черни-
ков, зам.-началник на отде-
ла по археология на Хаба-
ровския краеви център по
опазване на паметниците на
историята и културата.
Според резултатите от

двата месеца на експедици-
ята археолозите трябва да
решат дали да се провеж-
дат разкопки и в какъв
обем. Но специалистите са
единодушни, че става дума
за селище - уникален памет-
ник на културата.

Ôåñòèâàëúò Geek Picnic ñå ïðîâåäå íà êîðàá

Роботът Алекс регистрира над 30 брака на борда на фестивалния
кораб

В Москва се проведе фес-
тивалът на науката и техно-
логиите Geek Picnic, но то-
зи път форумът се състоя
на кораб. Той тръгваше от
спирка "Тарас Шевченко" по
разписание на всеки три ча-
са. Посетителите имаха въз-
можност да се запознаят с
различни роботи като нап-
ример с котка, която прие-
ма поръчки, а вместо бак-
шиш е достатъчно да я по-
чечеш зад ушите.

Amorhpous заинтригува
присъстващите. Това робо-
тотехническо същество усе-
ща докосвания и дори реа-
гира на тях. То е много ра-
нимо и има право на избор
- дали да отговаря на до-
косванията или не. На Geek
Picnic имаше още четири
секретни обекта, които оли-
цетворяваха безотговорно-
то отношение на хората към
екологията. На фестивала се
проведе и ревю на дрехи в
екостил Upcycling и турнир
по VR-игра Beat Saber.
А роботът Алекс от рези-

дента на "Сколково"* компа-
нията "Промобот""ожени" 30
двойки в рамките на фести-
вала. За събитието разказа
за ТАСС директорът по раз-
витие на компанията "Про-
мобот" Олег Кивокурцев.

"Научно-популярният Фес-
тивал изненада посетители-
те с човекопободен робот
Robo-C на име Алекс. Той ре-
гистрираше бракове за всич-
ки желаещи. Намериха се по-
вече от 30 двойки, които ре-
гистрираха брак. Човекопо-
добният Robo-C общува с хо-
ра, отговаря на въпроси, че-
те условията за сключване
на брак, уточнява дали мла-
доженецът и младоженката
са готови за брак. При по-
ложителен отговор роботът
поздравява "младоженците",
пояснява Олег Кивокурцев.
За снимките отговорен бе
роботът Селфи.
Роботизираният сътрудник

на отдела за бракосъчета-
ния Алекс - от най-ново по-
коление, много прилича на
човек. Той има изкуствена

кожа, очи и коса, активна
мимика и умее да изразява
повече от 600 емоции. Съ-
битието на кораба имаше за
цел да покаже как в бъде-
ще биха могли да се сключ-
ват бракове.
Фестивалът Geek Picnic се

провежда от 2011 г. Ежегод-
но той обединява учени и
изобретатели от целия свят,
най-големите вузове, техно-
паркове и стартъпи. Повече
от 100 хиляди души посеща-
ват фестивала всяка година.
През миналата епидемиоло-
гична 2020 г. фестивалът се
проведе онлайн на платфор-
мата PINE, което даде въз-
можност да се изпробват
най-новите образователни и
демонстрационни методики,
включително виртуални ек-
скурзии с ефект на присъс-
твие, пикник на Марс, он-
лайн консултации с HR пред-
ставители на най-големите
компании по света.
Компанията "Промобот" е

основата през 2015 г. в
Перм. Оттогава е резидент

в "Сколково". Компанията е
най-големият в Европа про-
изводител на автономни об-
служващи роботи. Те рабо-

тят в 40 страни по света ка-
то администратори, консул-
танти, екскурзоводи, порти-
ери и пр.

*"Сколково" е иновационен център - първият и засега единст-
вен в Русия град, замислен и проектиран с цел концентрация
на научния и бизнес потенциала за разработка и комерсиализа-
ция на най-перспективните проекти и стратегически за стра-
ната направления: енергоефективност, информатика и телеко-
муникации, биомедицина, промишлени технологии. "Сколково" е
създаден по модел на Силиконовата долина в САЩ, която за
няколко десетилетия от съществуването си е потвърдила ви-
соката практическа рентабилност на предприятията

Ледо-
разбивачът
"Урал"
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Руският президент
Владимир Путин посети
учебно -методическия
център за военнопатри-
отично възпитание на
младежта "Авангард",
разположен в парка
"Патриот" в Нубинка в
Подмосковието, където
в понеделник беше отк-
рит военнотехническият
форум "Армия-2021".
Руският държавен гла-

ва посети администра-
тивно-учебния корпус,
където на специален
стенд беше представена
информация за центъра.
Той разгледа и симула-
тора за скок с парашут
и тренажори за управле-
ние на тежка техника.
На президента бяха

показани мултимедийно
интерактивно стрелби-
ще, зала за тактическа
и пневматична стрелба.
Путин посети и жилищ-
ните помещения - пред-
ставиха му корпус и стаи
на курсанти, както и
места за отдих.
По време на обикол-

ката Путин беше съпро-
воден от министъра на
отбраната армейски ге-
нерал Сергей Шойгу и от
кмета на Москва Сергей
Собянин, който доложи
на президента, че и мом-
четата, и  момичетата
еднакво харесват заня-
тията по военна подго-
товка. "Между другото,
момичетата са по-отго-
ворни и целеустремени",

Летателните изпитания
на хиперзвуковата раке-
та "Циркон" от подводен
носител - атомната под-
водница "Северодвинск"
- са планирани за сеп-
тември тази година, съ-
общи за ТАСС източник
от отбранително-про-
мишления комплекс.

"Първият пуск на
"Циркон" от подводница
"Северодвинск" в рамки-
те на летателно-конст-
рукторските изпитания
от акваторията на Бяло
море е набелязан за
септември", каза източ-
никът в кулоарите на
Международния военно-
технически форум "Ар-
мия-2021". Той добави, че
е планирано изпитания-
та да завършат преди

Ïóòèí ïîñåòè öåíòúðà çà âîåííîïàòðèîòè÷íî
âúçïèòàíèå "Àâàíãàðä"

Стоителството на учебно-методическия център
за военнопатриотично възпитание на младежта
"Авангард" в парка "Патриот" е финансирано от
Москва и Московска област. Лагерът е разчетен
за едновременно обучение на 600 души. Проек-
тът и концептуалните решения са разработени от
специалисти от Военностроителния комплекс на
руското Министерство на отбраната.
Комплексът е изграден за 372 дни. Тържестве-

ната церемония по полагането на първия камък

каза кметът на руската
столица. В отговор Пу-
тин отбиляза, че съвмес-
тното възпитание като
цяло влияе на момчета-
та и на момичетата в
правилна посока.
Следващият пункт от

обиколката на президен-
та бяха спортните обек-
ти. На площадката за фи-
зическа подготовка Пу-
тин общува с участници

при обучението си в
"Авангард" са постоянно
заети с изучаване на
нов материал, със спор-
тни и с други мероприя-
тия, а свободно време
изобщо нямат.

"Не ви ли пречат мо-
мичетата", се обърна Пу-
тин към момчетата, а в
отговор чу: "Съвсем не!".
Такъв отговор получи
президентът и на въпро-

Президентът Владимир Путин разговаря с обучаващите се в
центъра

Изглед на центъра "Авангард"

се състоя на 10 септември 2019 г., а през септем-
ври 2020 г. обектът беше сдаден за експлоатация.
На площ от 25 хектара строителите са изгради-

ли двуетажен учебно-административен корпус с
актова зала с 960 места, пет спални корпуса за
по 120 души всеки, общежитие за персонала със
160 места, столова, медицински пункт, закрит спор-
тен комплекс, както и спортни съоръжения, сред
които стадион с футболно поле, с лекоатлетичес-
ки писти и трибуни за зрители.
На територията на центъра са създадени сило-

ви улични тренажори, четири игрища за минифут-
бол, хандбал, баскетбол, волейбол, тенис на ма-
са, гимнастическо градче, полоса с препятствия с
водна преграда, хокейна площадка, туристическа
зона, скалодрум, стрелбища.
Под ръководството на 170 професионални педа-

гози, инструктори и треньори учениците от горни-
те класове и обучаващите се в колежи могат да
получават разнообразни знания в областта на съв-
ременните военни и граждански технологии.
Лагер-сборовете са разчетени за пет дни ин-

тензивни теоретични, практически и спортни за-
нятия. За година учебният център приема около
30 хиляди средношколци.

в една от смените на
"Авангард". Той се заин-
тересува дали ученици-
те харесват центъра и
как прекарват времето
си там. Те отговориха, че

са дали момчетата и мо-
мичетата не се обиждат
взаимно. "Правилно. Вие
сте един отбор. И само
с общи, с екипни усилия
могат да се постигат

максимални резултати.
Само така ще успявате -
и по военните дисципли-
ни, и по гражданските. То-
ва означава, че и в жи-
вота ви всичко ще се по-

лучава. Желая ви всичко
най-добро, младежи!",
обърна се държавният
глава към обучаващите
се. Накрая Путин се сни-
ма с учениците.

Èçïèòàíèÿòà íà "Öèðêîí" ùå ñå ñúñòîÿò ïðåç ñåïòåìâðè

Страницата подготви Влади Владков

Íà ôîðóìà "Àðìèÿ-2021"
îòêðèõà ïóíêò çà âàêñèíèðàíå
Посетителите на Международния военнотехничес-

ки форум "Армия-2021", който се откри в неделя на
територията на Конгресно-изложбения център "Пат-
риот" в Кубинка, ще могат в продължение на всич-
ките дни на форума да се имунизират срещу коро-
навирус, съобщиха в понеделник на сайта на Ми-
нистерството на здравеопазването на Подмоскови-
ето. "Важно е жителите и гостите на московска об-
ласт да могат бързо и удобно да си направят вакси-
нация срещу коронавирус. В продължение на всич-
ките дни на форума на място ще работи бригада
медици от Красногорската болница №1. Преди вак-
синирането ще бъде направен преглед на пациента
и в случай на липса на противопоказания ще му
бъде направена имунизация", каза министърът на
здравеопазването на областта Светлана Стригунко-
ва. Отбелязва се, че ваксинация ще могат да нап-
равят всички граждани на Руската федерация.

Äîñòàâêèòå íà Ñ-400 çà Èíäèÿ - äî êðàÿ íà ãîäèíàòà

Пуск на хипезвуковата ракета "Циркон" от фрегатата
"Адмирал на флота на Съветския съюз Горшков"

заледяването на Бяло
море с няколко пуска.
По-рано друг източник

на ТАСС съобщи, че пър-
вият пуск на "Циркон" от
подводницата "непремен-
но трябва да бъде пред-
шестван от пуск на ед-
нотипна ракета от над-
воден носител - фрега-
тата "Адмирал на флота
на Съветския съюз Гор-
шков".
От Научно-производс-

твеното обединение за
машиностроене, където е
разработена и се произ-
вежда "Циркон", не ко-
ментираха тази информа-
ция. Известно е, че сега
летателно-конструкторс-
ките изпитания на "Цир-
кон" се водят активно от
борда на надводния но-

сител - фрегатата "Ад-
мирал Горшков". Вече са
изпълнени пускове как-
то по надводни, така и
по наземни цели.
Хиперзвуковите раке-

ти "Циркон" наред с кри-
латите ракети "Калибър-
ПЛ" са основата на удар-
ната мощ на перспектив-

ните атомни подводници
от проекта 885М "Ясен-
М", серийното строител-
ство на които се осъщес-
твява от "Севмаш".
Според заявления на

длъжностни лица от Во-
енноморския флот и от
Министерството на отб-
раната "Ясен-М" трябва

да осигурят реализация-
та на концепцията за не-
ядрено стратегическо
сдържане. По-рано, ка-
то се позова на друг из-
точник, съобщи, че за-
ложените на 20 юли ми-
налата година в "Севмаш"
подводници от проекта
"Ясен-М" "Воронеж" и
"Владивосток" ще бъдат
първите носители на
принципно новите крила-
ти ракети "Калибър-М" с
обсег над 4500 км. Спо-
ред източника новите
"Калибър-М" ще имат
възможност да доставят
до целите или бойна част
с маса 500 кг, което е с
200 кг повече, отколко-
то предшествениците им,
или специална (ядрена)
бойна част.

Доставките на зенит-
ните ракетни системи С-
400 за Индия ще започ-
нат до края на тази го-
дина, а сега се извърш-
ва подготовката на спе-
циалистите ,  съобщи
пред журналисти по вре-
ме на Международния
военнотехнически форум
"Армия-2021" заместник-
генералният директор на
концерна за Въздушно-
космическа отбрана "Ал-
маз -Антей " Вячеслав
Дзиркалн.

"Готов съм да потвър-
дя, че до края на тази
година ще започнем дос-
тавките в съответствие

с графика и договорните
задължения на руската
страна", съобщи Дзир-

калн.
Той добави, че индийс-

ки военнослужещи се
обучават за използване-
то на С-400.

"Що се отнася до обу-
чението, ние завърших-
ме подготовката на пър-
вата група специалисти,
сега при нас на обуче-
ние е втора група. За
броя им не бих говорил.
Резултатите, показани от
индийските специалисти
след първия поток на
обучение, бяха много ви-
соки", отбеляза Дзир-
калн.

Русия ще изпълни
договорните си задължения и
ще достави на Индия
зенитните ракетни системи
С-400 в срок
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"Творчество в името на
живота" е наречена персо-
налната изложба на минис-
търа на отбраната, прези-
дент на Руското географско
дружество Сергей Шойгу.
Експозицията е подредена в
Националната художествена
галерия "Хазине" на терито-
рията на Казанския Кремъл.
Представени са около сто
произведения, сред които
картини, рисувани с молив,
пастели, акварел и масло,
както и декоративни изде-
лия от дърво.
Организаторите съзна-

телно не наблягат на дър-
жавната длъжност на Шой-
гу, защото това е изложба
на художник, а не на ми-
нистър. Така възприемат
изложбата и посетителите.

С операта-оратория "Хро-
ники. Александър Невски"
под диригентството на Юрий
Башмет с участието на много
известни колективи и опер-
ни солисти приключи меж-
дународната културна акция
"Венец на славата на Алек-
сандър Невски", която се
проведе в град Владимир.
Акцията е част от меропри-
ятията по случай 800-годиш-
нината от рождението на
княз Александър Невски.
Дневната програма в цен-

търа на Владимир се про-
веде на интерактивни пло-
щадки, със занаятчийски ба-
зар, концертни изяви, фил-
ми. Едно от значимите съ-

Èòàëèàíöè ïîêàçàõà
"Âèøíåâà ãðàäèíà" â Ìîñêâà
На провеждащия се в Москва XV международен

театрален фестивал "А.П. Чехов" беше представен
спектакълът "Вишнева градина" на италианския ре-
жисьор Алесандро Сера на сцената на столичния
театър "Пушкин", съобщава ТАСС. Продължител-
ността на италианската версия на "Вишнева гра-
дина" е 1 час и 50 минути. Спектакълът върви без
антракт на италиански с руски титри. Но имаше и
изненада - финалният монолог бе произнесен на
руски език. Билетите бяха изкупени много преди
италианската премиера. Любопитно е, че режису-
рата, драматургията, костюмите, сценографията и
осветлението са дело на Алесандро Сера. Изпъл-
нители са 12 италиански актьори.
Самият Чехов е смятал, че неговите пиеси са

комедии. А последната си творба за театър "Виш-
вева градина" дори определял като фарс. Но и
най-близките му хора не можели да разберат за-
що е така. Режисьорът Алесандро Сера като че
ли е намерил начин да съедини комедията и дра-
мата, които винаги са редом в чеховските произ-
ведения. Според Алесандо Сера, който през 2017
година представя своята версия на "Макбет", "с
Шекспир се работи по-лесно, защото можеш да
дадеш воля на фантазията си. А Чехов само мал-
ко да го пипнеш, и той кърви". В новия спектакъл
италианският режисьор не е пропуснал нито един
ред от авторския текст на Чехов, защото смята,
че "тази драматургия няма равна".
Алесандро Сера се занимава с театър още от

много млад, като започва с адаптации на кинема-
тографични произведения на Ингмар Бергман за
театрални постановки, както и чрез практиката
на бойните изкуства. Завършил е театралния фа-
култет на университета Ла Сяпиенца в Рим. През
1999 г. основава актьорската трупа  Teatropersona,
с която поставя свои спектакли като режисьор,
драматург, създател на декорации, осветление и
костюми. През последните години прави на сце-
ната произведения на Самуел Бекет, Бруно Шулц
и Марсел Пруст.
Международният театрален фестивал "А.П. Че-

хов" тази година промени формата си във връзка
с пандемията. Вместо два месеца, той ще про-
дължи до края на годината.
След Италия на фестивала в Москва се предс-

тавят трупи от Франция, Сърбия, Финландия и
Южна Корея.

Áîëèâóä ñíèìà â Ñàíêò Ïåòåðáóðã øïèîíñêè ôèëì

Â Êàçàí îòêðèõà èçëîæáà ñ òâîðáè íà Ñåðãåé Øîéãó

Кът от изложбата на Сергей Шойгу

Пейзажи със силуети на го-
ри, църкви и къщи се из-
реждат пред взора, сякаш
пътуваш с лодка по сибир-
ска река, любувайки се не
брега. А тайгата като че ли
е вградена в причудливите
композиции от дърво. Са-
мо една табелка - "Селек-
торно съвещание 30.06.2020
г.", на една от картините с
молив напомня за длъж-
ността на автора.
За първите посетители на

изложбата Шойгу разкри и
литературния си талант. Ак-
тьорът Вячеслав Разбегаев
прочете няколко разказа от
сборника "Про вчера". Раз-
казите са от живота - за то-
ва как по съвет на прияте-
ля си Шойгу сушил унтите
си във фурната, спомен за

борбата с епидемията на хо-
лера в Дагестан, трагико-
мичната история за шофьо-
ра Николаевич, който пото-
пил в Енисей новия си "За-
порожец".
Изложбата ще работи до

12 септември, след което
творбите ще бъдат прода-
дени на търг, а средствата
ще се насочат за лечение
на тежко болни деца. Зас-
лужава си да напомним, че
първият търг на творби на
Шойгу бе проведен на 14
май 2021 г. Тогава бяха про-
дадени десет произведения
на обща сума 40 милиона
рубли. Средствата бяха пре-
дадени на фонда на Конс-
тантин Хабенски и към
днешна дата 23 деца са по-
лучили помощ.

Â ßðîñëàâúë ïî÷åòîõà Àëåêñàíäúð Íåâñêè ñ îïåðà
бития беше големият фес-
тивал на историческа рекон-
струкция, в който участва-
ха водещи обединения на ре-
конструктори от Русия. Фи-
нал на акцията бе операта-
оратория на съвременния
руски композитор Алексан-
дър Чайковски "Хроники.
Александър Невски".

"Изпълнението във Влади-
мир се отличаваше с осо-
бена отговорност от наша
страна, защото известното
ни от детинство име Алек-
сандър Невски въплъщава
сила, благородство, любов,
същността на нацията. Пре-
миерата се състоя в рам-
ките на ярославския фести-

вал, там, където той е ро-
ден и е погребан и целият
град всъщност е град на
Александър Невски. Когато
бях студент специално ид-
вах тук и посещавах място-
то, където е погребан. Тук
имахме други емоции - по-
живо темпо, въобще стори
ми се, че всичко беше мно-
го хармонично и в унисон с
емоциите на хората в зала-
та", каза Юрий Башмет пред
журналисти.
Световната премиера на

операта оратория "Хроники.
Александър Невски", напи-
сана по поръчка на XIII Меж-
дународен музикален фести-
вал под ръководството на

Юрий Башмет, се състоя на
8 май в Ярославъл. Произ-
ведението е създадено спе-

циално за 800-годишнината
от рождението на княз Алек-
сандър Невски.

В Санкт Петербург старти-
раха снимките на индийски
филм с работно заглавие "Про-
изводство 70" с популярни бо-
ливудски звезди в главните ро-
ли. Това е първият чуждест-
ранен проект, който получава
държавна субсидия за произ-
водство на филм на територи-
ята на Русия от Министерст-
вото на икономическото раз-
витие и Руския експортен цен-
тър /РЕЦ/ по федералната ри-
бейт програма /кеш бек/, т.е.
възвръщане на част от похар-
чените средства. За руските
снимачни групи на територия-
та на РФ тази програма е ве-
че позната от няколко години,
но опитът с чуждестранни ки-
нопроизводители е първият. От
успеха на филма зависи дали
програмата ще продължи и с
други чуждестранни участни-
ци.

"Производство 70" е проект
на една от най-големите сту-
дия на Боливуд Yash Raj Films.
Филмът на режисьора Мане-
еш Шарма е в шпионски жанр.
В главните роли са известни-
те артисти Салман Хан, поз-
нат на зрителите в различни
страни от 80-те години на ми-
налия век, и Катрина Каиф -
британска актриса, покорила
Боливуд.
Героите на филма са специ-

ални агенти от службата за
външно разузнаване на Индия.
Приключенията се случват ед-
новременно в няколко страни,
включително и в Русия. Глав-
ният герой получава задача да
намери чуждестранен търговец
на оръжие. Но по време на

изпълнението на операцията
агентът открива, че освен не-
го има и други хора, които ис-
кат да хванат търговеца. Тази
част на филма се снима по
главните улиците на Санкт Пе-
тербург с гонки и каскадни
трикове. Постановчик на три-
ковете е известният руски кас-
кадьор Виктор Иванов. Участ-
ват около 50 каскадьори дуб-
льори, повечето от които са
руснаци.
За организиране не снимки-

те на територията на Русия
чуждестранният производител
е привлякъл повече от 80%
руски специалисти от целия
обем на снимачната група.
С организацията на снимач-

ния процес в Русия се зани-
мава Александър Достал, ге-
нерален директор и продуцент

на кинокомпанията "Эталон-
фильм". Механизмът на рабо-
та е следният: именно тази
компания получава държавна-
та подкрепа, а производителят
на филма може да получи 40%
от общата сума похарчена за
заснемане на лентата. Тази го-
дина за пилотния период на ре-
ализация на програмата са от-
пуснати 100 милиона рубли.
Много е важно филмът да е
мащабен. Освен привличане-
то на инвестиции и развитие-
то на инфраструктурата, чуж-
дестранният опит демонстри-
ра и нарастване на потока ту-
ристи по местата, където се е
снимал филмът. А главният ге-
рой актьорът Салман Хан има
цяла армия фенове, които ре-
довно пътуват по местата, къ-
дето той се снима.

Снимки на боливудския филм в центъра на Санкт Петербург


